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CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD -
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 5 DE MAIG DE 2025 / CONSEJO DE
DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DEL DIA 5 DE MAYO DE 2025

En el edifici municipal de l'Alcaldia de La Punta (Xalet de Bartual) situat en camí Canal,
74, sent les 18.15 hores del dia 5 de maig de 2025, convocat en legal forma, tant presencial com
telemàticament, davant la presidència de la Sra. María Julia Climent Monzó, es reunix en sessió
ordinària el Consell de Districte de la Junta Municipal de Pobles del Sud, amb els següents
assistents: 

Vicepresident: Sr. José Luis Moreno Maicas.

Vocals:

Pel grup municipal Popular: Srs. José Navarro Tomás, Abel Mocholí Paga i Manolo
Mocholí Aznar.

Pel grup municipal Vox:  Sr. Vicente Quilis Castelló.

Pel grup municipal Compromís: Sra. Merche Alabau Siurana i Sr. Josep Marzo Camarasa.

Pel grup municipal Socialista: el Sr. Francisco José Bayona Tribaldos.

Actua com a Secretària de la Junta Municipal, Nuria Compañ Barco.

Constituint quòrum suficient, la Sra. Presidenta obri la sessió per a tractar els següents
assumptes que figuren en l'orde del dia.

En el edificio municipal de la Alcaldía de La Punta (Chalé de Bartual) situado en camino
Canal, 74, siendo las 18.15 horas del día 5 de mayo de 2025, convocado en legal forma, tanto
presencial como telemáticamente, ante la presidencia de la Sra. María Julia Climent Monzó, se
reúne en sesión ordinaria el Consejo de Distrito de la Junta Municipal de Pueblos del Sur, con
los siguientes asistentes: 

Vicepresidente: Sr. José Luis Moreno Maicas

Vocales:

Por el grupo municipal Popular: Sres. José Navarro Tomás, Abel Mocholí Paga y Manolo
Mocholí Aznar.
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Por el grupo municipal Vox: Sr. Vicente Quilis Castelló.

Por el grupo municipal Compromís: Sra. Merche Alabau Siurana y Sr. Josep Marzo
Camarasa.

Por el grupo municipal Socialista: el Sr. Francisco José Bayona Tribaldos.

Actúa como Secretaria de la Junta Municipal, Nuria Compañ Barco.

Constituyendo quórum suficiente, la Sra. Presidenta abre la sesión para tratar los
siguientes asuntos que figuran en el orden del día.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Lectura i aprovació, si és el cas, de l'Acta de la sessió anterior celebrada el 10 de febrer de
2025.
Lectura y aprobación, en su caso, del Acta de la sesión anterior celebrada el 10 de febrero de
2025.

Per part de la Sra. Presidenta es pregunta si algun membre del Consell de Districte ha de
formular alguna observació a l'acta de la sessió ordinària del Consell de Districte de 10 de febrer
de 2025.

Considerant que l'article 91 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic
de les Entitats Locals aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre i l'article 68 del
Reglament Orgànic del Ple, establix que només cal esmenar errors materials o de fet, així com
que si ningú manifesta objeccions ni oposa reserves o observacions, l'acta es considerarà
aprovada per unanimitat.

No formulant-se cap observació, s'aprova per unanimitat de les vocalies presents.

 

Por parte de la Sra. Presidenta se pregunta si algún miembro del Consejo de Distrito tiene
que formular alguna observación al acta de la sesión ordinaria del Consejo de Distrito de 10 de
febrero de 2025.

Considerando que el artículo 91 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y
Régimen Jurídico de las Entidades Locales aprobado por Real Decreto 2568/1986, de 28 de
noviembre y el artículo 68 del Reglamento Orgánico del Pleno, establece que solo cabe subsanar
errores materiales o de hecho, así como que si nadie manifiesta reparos ni opone reservas u
observaciones, el acta se considerará aprobada por unanimidad.

No formulándose ninguna observación, se aprueba por unanimidad de las vocalías
presentes.

2 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Informe de la Presidència.
Informe de la Presidencia.

Sra. Presidenta: "Ya lo conoceréis porque ya se ha hecho difusión y ha salido empresa. Es
que ya se ha lanzado la nueva edición de los presupuestos participativos 2025-2026 que se
llaman Valencia participa! Es el nuevo nombre de los presupuestos participativos. El presupuesto
es de dieciséis millones de euros para dos anualidades y comentaros, una serie de novedades muy
rápidamente para que las conozcáis, pero sí que os adelanto ya que se van a hacer sesiones
informativas y formativas específicas, con lo cual por si alguien interesado (entidades,
asociaciones, grupos de trabajo, ...) Se van a hacer, está previsto que tengamos talleres
específicos para informar y para ayudar a participar en los mismos. Comentarios como
novedades las siguientes: Hemos tratado de simplificar el procedimiento en algunos aspectos, por
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lo tanto, para la presentación y para la votación de las propuestas se puede hacer directamente a
través de la web, pero en este caso sin necesidad de un registro previo. Sería introducir los datos
relativos al domicilio y a la edad de quién desea participar y, en fin, esto digamos que
simplificaría la forma de hacerlo, porque esta fue una de las dificultades que nos comentaban las
asociaciones vecinales qu se encontraron en anteriores ediciones y con esto trataríamos de
solucionarlo. Hay una página web que tenéis ya a vuestra disposición que esta operativa hemos
tratado de que sea más sencilla y más intuitiva, y que el uso sea más fácil y más fluido mejorando
la accesibilidad tanto con la información necesaria para la presentación de propuestas como para
el seguimiento, también es importante que se pueda seguir el proceso, el estado y la evolución de
las propuestas y también aparece ahí todo el histórico de ediciones anteriores. 

Luego otra cosa importante es que se refuerzan mucho las campañas informativas, sobre
todo, en aquellos barrios y en aquellas pedanías en las que en ediciones anteriores han
participado en menor medida o les han aprobado menos propuestas de inversión. 

Ora novedad importante es el voto presencial, además del telemàtico. Vamos a habilitar en
la última fase, la fase de votación, el voto presencial. Para ello se hará en lugares habilitados. Se
está pensando que sean las Juntas Municipales, principalmente porque allí tenemos todas las
garantías y la custodia correspondiente, tanto por parte de los funcionarios públicos como de los
secretarios de las juntas municipales como de los propios secretarios municipales.

Otra novedad introducida es la posibilidad del voto desfavorable. Esta posibilidad se ha
estudiado en otras ocasiones, pero no se había introducido todavía. Los técnicos del servicio han
estudiado otras ciudades en las que se aplica esta posibilidad. Ciudades en las que está
funcionando y, por lo tanto, creíamos que era bueno introducir esta posibilidad que se puede usar
o no usar en función de lo que consideren las personas que participen. Lo que sí que permite es
de alguna manera detectar posibles propuestas que, por lo que sea, lo consideren que son más
polémicas o que no gustan a determinadas personas o vecinos y vecinas del barrio, entonces esta
posibilidad existiria en la última fase, en la fase de votación.  

Lo que también se busca habiéndolo convocado ahora es que se ajusten a los ciclos de
elaboración del presupuesto, de manera que los proyectos estén ya decididos, los proyectos
finales, antes de que se elabore el presupuesto del próximo año, de manera que ya puedan tener
su correspondiente partida presupuestaria. 

Las fases: son 4 fases. Ahora estamos en la primera fase, que se abrió el 29 de abril y
estará abierta hasta el 31 de mayo. Estará abierta durante todo el mes. En esta fase, la ciudadanía
lo que hace es presentar sus propuestas, sus ideas. Lo puede hacer cualquier persona que esté
empadronada en el municipio de Valencia y que sea mayor de 16 años. Es decir, lo puede hacer
una persona de manera individual. También las entidades, lógicamente, las asociaciones
vecinales que estén en el registro de entidades del Ayuntamiento y también importante, los
grupos de trabajo de las juntas municipales. Para eso vamos a convocar reuniones de los grupos
de trabajo para que entre todos y todas podamos pensar en propuestas y presentarlas. Las
personas individuales y las entidades pueden presentar un máximo de 3 propuestas y los grupos
de trabajo de las juntas municipales 5 propuestas cada uno de los grupos de trabajo. 

La segunda fase empezaría del 1 al 22 de junio. Aquí ya hay un primer apoyo público a las
distintas propuestas que se han presentado. Y para eso lo que se pide para pasar a la siguiente
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fase es en cada distrito un mínimo de treinta votos y en las pedanías se ha rebajado a un mínimo
de quince apoyos para que puedan pasar a la siguiente fase. La siguiente fase es la de validación.
Aquí es cuando entran los funcionarios públicos, los técnicos municipales a evaluar la viabilidad
de cada uno de los proyectos, a estudiarlo técnica y económicamente y las que resulten viables
pasarían a la fase última de votación final. La fase de validación es desde el 23 de junio hasta el 1
de septiembre y luego a lo largo del mes de septiembre, se irán concretado las fechas exactas,
pero sería ya la fase de votación. Y ahí de nuevo todas las personas mayores de 16 años que estan
empadronadas en Valencia podrán votar. De esto os informaremos detalladamente, como digo,
vamos a hacer talleres informativos específicos y podéis ahí plantear todas las cuestiones, dudas
que tengáis. Desde el Servicio de Participación lo que quieren o tienen en mente, tenemos en
mente, es sobretodo acoger a aquellos barrios y, en este caso, pedanias que no consiguen muchas
veces tener propuestas de inversión. Por lo tanto, ahí sí que se va a hacer un énfasis muy especial
en campañas de difusión y de publicidad más a fondo. Hay una estrategia de difusión ya diseñada
tanto a nivel de difusión digital como a nivel presencial, porque se quiere llegar a todo el público.
Hemos diseñado estas cajas. Bueno, aquí dentro está la información básica, el folleto con toda la
explicación de los presupuestos participativos, hay pegatinas, hay un cartel, hay una bolsa. unos
bolis, en fin, un pack básico que se os va a hacer llegar a todas las asociaciones vecinales y todas
las entidades en los próximos días. No sé si alguno ya lo habéis recibido, pero se está enviando a
todos. 

Y luego en las jornadas que tenemos previstas son el día 13 de mayo os las adelanto pero
os las eviaremos a todos por correo. El 13 de mayo se hará una reunión, una jornada informativa
para todos los coordinadores de los grupos de trabajo para que, a su vez, esos coordinadores
puedan convocar a los grupos de trabajo en cada Junta Municipal. Esto está previsto para el 13 de
mayo. Hay otra prevista para el 15 de mayo, que está abierta a todas las entidades que estçais
inscritas en el registro de entidades del Ayuntamiento. Esto se hará el 15 y luego también está
prevista, no descartoamos a hacer una especifica para todas las pedanies del sur, tener una
reunión informativa especifica. Esto, como digo, será a mediados de mes y además de todo eso,
también tenemos previsto hacer asistencias técnicas, es decir, toda entidad, toda asociación que
considere que necesita un asesoramiento específico, que le ayuden a presentar propuestas o que
tenga dudas, también está prevista asistencias técnicas por parte de los técnicos de participación a
cada una de ellas y adicionalmente si con esto no fuera suficiente también en las alcaldías
pedáneas podíamos celebrar talleres específicos. Conforme vaya evolucionando en las próximas
semanas la participación o si vemos que por vuestra parte tenemos solicitudes de formaciones
específicas, las iríamos haciendo, En ese sentido animaros a todos, sobre todo, las asociaciones
vecinales que estáis aquí y las entidades que sois un altavoz y que a través de vosotros, sois muy
proactivos y activais a muchos vecinos y vecinas. También lo haremos nosotros, por supuesto, a
través de las alcaldías pedáneas, para que haya la máxima participación y que salga el máximo
número de proyectos posibles. 

Otra cosa que os quería informar es el tema de los fondos FEDER EDIL. Como sabéis se
celebraron cuatro talleres participativos el 10 de abril y el 16 de abril. Deciros que esos talleres
participativos estaban centrados principalmente en la elaboración de la agenda urbana de
reconstrucción. Esa agenda urbana de reconstrucción es un requisito imprescindible y necesario
para poder ser beneficiarios de los fondos europeos EDIL DANA, que son fondos que van
destinados a financiar proyectos de desarrollo urbano sostenible en las distintas pedanías. Por lo
tanto, en las disitintas pedanías, en este caso, las pedanías afectadas por la riada por eso son los
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fondos FEDER EDIL DANA, en este caso, están incluidas todas las pedanías, todos los pueblos
del sur. Por lo tanto, se hicieron estos primeros talleres para que los vecinos y vecinas aportaran
las correspondientes propuestas. Deciros que participaron 48 personas y se han recabado 204
propuestas, que es el resultado de esos talleres, pero que esto es sólo una primera aproximación,
porque ahora lo que estamos esperando es que ya salga la convocatoria, que el Ministerio saque
la convocatoria. Entonces a partir de ahí en la convocatoria, ya coneceremos los requisitos
específicos, los fondos y el presupuesto con el que se cuenta y organizaremos otro taller para
acabar de concretar los presupuestos que finalmente se presentarían a esa convocatoria. Esto se
prevé. Me decían los técnicos de fondos europeos que todo depende de cuándo salga la
convocatoria, pero que se haría o bien antes de agosto o bien después, en función de cuáando se
publique la convocatoria, pero que se os convocaría a esos nuevos talleres participativos para
entonces. 

 Luego lo que quería es rápidamente también dar la palabra a los coordinadores de los
grupos de trabajo para que os informen de las actividades o que bien ya se han realizado durante
estos meses o que están a punto de realizarse o que ya están en en vías de tramitación para que se
realicen hay. En primer lugar pasamos. Sí, perdona Merche."

Sra. Merche Alabau (vocal grupo municipal Compromís): "...como has hablado de 16
millones,  ¿está publicado el presupuesto de cada pedanía?"

Sra. Presidenta:  A cada pedania no. Al distrito de Pueblos del Sud. No conozco que haya 
presupuesto para pedanías, iba por distritos, por el modelo de descentralización territorial del
Ayuntamiento se hacía por distritos. Para el distrito de pueblos del Sur hay no sé si son 900.000
euros. Te lo puedo decir exactamente 800.000 y pico, cerca de 900.000 euros que se ha
distribuido en función de la población y de la renta.  Hablo a nivel distrito y los criterios que se
han seguido para todos los distritos es el de población y el de renta, como se ha hecho en
anteriores ediciones. Ahí no hemos cambiado nada. Lo que sí, sí es verdad que dentro del
presupuesto de pueblos del sur, lo que tenemos o lo que vamos a hacer de manera muy próxima
desde el servicio de participación, es que como queremos que todas las pedanías cuenten con
proyectos participativos, con proyectos de inversión sí que vamos a hacer un seguimiento muy
cercano y muy de asistencia técnica en todas las pedanías para que participen el máximo número
de gente y que todas las pedanías cuenten con proyectos aprobados y finalistas. Eso es un poco la
estrategia. La estrategia de comunicación y difusión la vamos a centrar en los barrios o las
pedanías más pequeñas, que probablemente necesiten más ayuda para eso, pero con la idea de
que todas las pedanías tengan presupuestos de inversión. 

Pasaríamos ahora la palabra a los coordinadores de los grupos de trabajo para que nos
informen de las actividades que teníamos aprobadas. Paso la palabra al coordinador de cultura."

Sr. Abel Mocholí: "Si recordamos en la anterior Junta municipal se decidió que todo el
presupuesto de la Junta Municipal de las actividades fuera destinado a las tres pedanías afectadas
por la DANA, la Torre, Horno de Alcedo y Castellar- Oliveral. Desde el Grupo de Cultura,
hemos realizado la actividad de bandas de música para dar apoyo a las entidades musicales de
nuestras pedanías sur. Y si bien hemos decidido realizar tres conciertos en las tres pedanías
afectadas, la Torre, Horno de Alcedo y Castellar- Oliveral, hemos decidido integrar a todas las
entidades musicales. De tal forma quedaría repartido los conciertos con La Torre el 14 de junio a
las 19:30, el 18 de octubre en Horno de Alcedo y el 4 de octubre a las 18:00 horas en
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Castellar-Oliveral. La Junta Municipal, previamente realizará los carteles que se pegarán en las
pedanías y se informará también a las asociaciones vecinales.2

Sra. Presidenta:  "Esa era una de las actividades luego la otra actividad era la de la
biblioteca al carrer, que la propusieron para la pedania de la Torre. Aquí José Luis, tú puedes
informar, como tenemos al concejal competente." 

Sr. Vicepresidente, José Luis Moreno: "A ver, sabéis que la biblioteca de la torre fue
arrasada con la DANA. Desde entonces se ha sacado una contratación para realizar todas las
mejoras de reforma de la planta baja, en este caso. Se supone que para final de mayo ya estará, ya
se habrán acabado las obras, con lo cual empezaremos a llenar ya las estanterías de libros. Ya
hemos hecho una primera compra y hay prevista una segunda. Lo que queríamos hacer para ese
día de reinauguración de este espacio hacer una especie de evento, de hacer unos talleres, no sólo
ese día, sino las semanas siguientes también para, principalmente dirigida al público infantil y
también lo que vamos a hacer ese día una serie de publicaciones municipales que tenemos a
todos los asistentes les haremos regalo de una publicación del Ayuntamiento. Así que la idea es
esa, dentro de ese evento especial que entra dentro del ámbito de la cultura, pero queremos hacer
una especie de fiesta para recuperar lo que es la biblioteca. Actualmente sí que hay un punto de
lectura ya que se encuentra en la segunda planta del edificio de alcaldia, pero ya os digo que para
final de mayo o principio de junio es la previsión que tenemos para volver a inaugurar lo que es
la biblioteca de la Torre."

Sr. José Navarro (coordinador del Grupo de Urbanismo, Turisme, Movilidad, Seguridad y
Comercio): "Bona vespra. Jo porte la part de l'altre dia que férem el taller i l'activitat de mones de
Pasqua. Vull donar les gràcies públicament als alcaldes i alcaldesses, a Sol, a Rafa i Xelo per
haver fet la cessió de les seues alcaldies i també al Gremi de Forners que enguany per primera
vegada  varen  col·laborar en la confecció i en  la ajuda  i en la manipulació i en el curs de
confeccionar una mona de Pasqua de la mà d'un forner. Vingué Canal 9, isqué en l'informatiu de
migdia.  Els  xiquets, no ho sé ni quantes mones es feren en Forn d'Alcedo, més de cent, en
Castellar-Oliveral, cent cinquanta llargues i a la Torre tres quarts  del mateix. Els xiquets ho
passen genial, els pares, els iaios, els tios. Així que ja és segona vegada consecutiva i pensem fer
més perquè cada vegada està més xulo acompanyat d'un taller després de jocs tradicionals, que
els xiquets es divertiren.

Després n'hi ha una activitat que es va plantejar també i que aprovarem i
que estem pegant-li una volteta, perquè era ajuda també, sempre s'està parlant de les tres pedanies
afectades, en el que col·laboraren en els bars o restaurants afectats en un bono que quan s'anara a
les cafeteries els  sellaren  i  després  tingueren que  tornar una altra vegada perquè
l'últim bono fóra gratuït. Estem donant-li la volta, perquè administrativament i legalment és un
poquet complicat. A vore  si li peguem una volteta i  es prevé que a el millor de cara a festes
patronals de cada pedania els bars i restaurants, que col·laboren en algun tipus d'ajuda
fent bocadillos o fent algo que s'inventarem i que segur que funcionarà i que serà més senzilla
administrativament. I després hi ha un altre a la càtedra que  ve  a través de la Universitat
Politècnica i la Universitat de València,  quant a  informació per ajudes i catàstrofes  de les
quals han passat, com poder abordar i de quina manera tindré més informació. També s'anirà
dient perquè el calendari d'enguany és molt llarg i ens queda encara això. Eixes  són  les
tres d'Urbanisme."
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Sra. Presidenta: "Per aportar un poc més d'informació addicional. Els tallers d'informació i
sensibilització frente a emergències, com ha dit Jose, es farà a través de la càtedra de la
Universitat de València i el que sí que els hem demanat, ells estan treballant ara en el contingut
d'eixos tallers i jornades formatives, es que comencen els primers tallers i les primeres jornades
en la Torre, en Cstellar Oliveral i en Forn d'Alcedo. Van a fer-se en tota València, però les
primeres es faran en les tres pedanies i ens comenten que segurament es farà en setembre,
començaran a fer ho en setembre. Ens informaran prèviament de les dates ja més concretes. Sí,
adelante Vicente."

Sr. Vicente Quilis:  "Buenas tardes, mi nombre es Vicente Quilis para los que no me
conocéis. Soy el coordinador del Grupo de Trabajo de Empleo, Familia, Playas, Agricultura,
Parques y Jardines que lidera Vox. Comentar que la actividad de infancia y familia ya dimos
comienzo y fue un éxito este sábado. Agradecer previamente la ubicación en las tres pedanías,
tanto en La Torre, como en Castellar como en Horno de Alcedo, a Xelo, Rafa y Sol, que por
tanto, hemos empezado a desarrollar. Las fechas de estas actividades, son juegos infantiles en los
que los niños se lo pasan muy bien, son rotativos, los monitores les ayudan con una empresa que
contratamos que es de Paiporta y las fechas que está organizado empezamos este sábado pasado
en La Torre. En la Torre volverá a ser el dia 24 en el mismo sitio. En Horno de Alcedo será el
sábado 10 y el sábado 31 de mayo y en Castellar-Oliveral en el polideportivo el dia 17 de mayo y
el 7 de junio. En el caso de Horno de Alcedo, disculpad, no he dicho la ubicación será en la plaza
Río Segura, en el jardín.

Luego aparte de esto, hay un detalle muy importante. En el cartel que podéis ver en redes
sociales hay un QR para registrarse los padres con los niños, para que tengamos también un poco
la medida de aforo y de alguna forma estéis un poco más tranquilos. Lo digo porque está bastante
controlado con los monitores. la verdad es que este mismo sábado se lo han pasado chispa. 

Luego la siguiente actividad que tenemos aprobada es la de Tiro y arrastre, que la
desarrollaremos seguramente para el mes de octubre. Para entonces ya determinaremos quién va
a estar. Será un dia para la afición, un día para fomentar el relevo, un día para disfrute tanto del
carreter como del caballo de tiro real, que veamos un poco la exposición. En esta actividad los
carreters siempre tienen muy en cuenta que el maltrato está prohibido. Ya lo iremos comentando
conforme vayamos avanzando."

Sra. Merche Alabau: "Jo soc Merche Alabau, soc vocal per Compromís i volia consultar el
tema del pressupost. No sé com ha quedat al final perquè hi ha diverses activitats que estaven
pendents de tindre pressupost. No se sabia exactament quin cost anaven a tindre i ens
agradaria conéixer el pressupost de les activitats. En concret, la de la xarrada de la DANA, el
cicle de tallers formatius, el tema també de tiro i arrastre, que va haver-hi un debat i m'agradaria
saber el cost i després comentar com ha funcionat la difusió per part del grup municipal Vox de
les jornades d'oci. Vull que veges la publicitat que han fet. És com si l'activitat fora solament del
grup de Vox. L'organitza Vox, ho fa Vox, el vocal per part de Vox. És una activitat que fa la
Junta Municipal de Districte i és en el pressupost de la Junta Municipal de Districte. Cal
modificar eixes coses i tindre-les en compte. No es pot vendre com una activitat de Vox. Això és
la publicitat i el cartell és el que ha publicat Vox."

Sra. Presidenta:  "El cartell és Ajuntament de València, Junta Municipal de Districte de
Poble Sud i ahí no hi ha res de Vox que jo veja."
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Sra. Merche Alabau:" Sí, llig el text."

Sra. Presidenta: Però tú te referixes als comentaris en les xarxes socials del seu partit, no? 
Vale, sí, ells diuen nuestro vocal en la Junta de Distrito Pobles del Sur organiza. Sí,  és  un
poquet... Vull dir-te el que hem fet mosatros  és el cartell perquè el cartell està revisat. És de
l'Ajuntament de València i és de la Junta Municipal de pobles del Sud. Eixe es el cartell que en
les xarxes socials de l'Ajuntament s'ha  distribuït  en les xarxes socials de totes les alcaldies
pedànies. 

Sra. Merche Alabau Però no per a la inscripció als tallers has d'entrar en l'enllaç i llegir el
que publica VOX 

Sra. Presidenta: Per a inscriure't tens que punxar  ahí? Ací  posa  pincha  en  el
enlace  participa.  Naturdiver, que  es  la empresa  que  está  organizando.  Tu  dius que
apareix eixe text quant....no sé. Lo que jo dic és que en la resta de xarxes on s'ha publicat en tota
la resta de xarxes, apareix el cartell i un enllaç on inscriure't. Això és l'únic que apareix. Anem a
vore si està clar, està clar el comentari i es fa constar en acta i ja està   

El que sí que volia comentar-vos és el tema del pressupost.  Volíem  proposar-vos el
que passa en el  romanents. Hi ha pressupostos que es van fer en el seu moment, però que ha
resultat que el cost ha sigut inferior i, per tant, hi ha un remanent  i la nostra proposta era que
els  remanents  es puguen redirigir a la resta d'activitats que encara estan sense fer-se. Però en
qualsevol cas,  us  informe. Les mones de Pasqua i llocs tradicionals eren 870 euros, dels
quals  han gastat 534, per  tant n'hi ha un  remanent  de 336 euros. Esta informació  us  la
passarem per a què la tingueu. Després està el tema dels desdejunis i esmorzars a les pedanies
que Jose, el company ha informat que s'està tractant de reformular. Era una proposta que feia
l'Associació de Veïns de la Torre i estava molt bé. El que passa és que es parlava d'un bono de
deu esmorzars i que el dècim fora gratuït. El que passa és que ens diuen els tècnics municipals
que això és difícil de gestionar i de portar-ho a un contracte. Entonces el que volem fer i ho vam
parlar en Aniuska prèviament és la possibilitat de fer el dia dels esmorzars en les tres pedanies
també per al mateix objectiu que és promocionar l'esmorzar, el poder també ajudar a les
cafeteries dels bars de les tres pedanies, però en un altre format que fora el dia de l'esmorzar, que
això sí que ens poden facturar els bars i l'Ajuntament o la Junta municipal abonar-ho. Ahí estaven
pressupostats 2.700 euros que eren per a tots els bars i cafeteries de les 3 pedanies. Després el
taller de formació i sensibilització enfront de emergències que està fent la Universitat i ahí sí que
es va pressupostar eren 600 euros, però va ser a cost 0, sense cost. Per què? Perquè l'Ajuntament
té un acord, un acord d'una càtedra, la càtedra MESVAL, i per lo tant, ho farem amb càrrec a la
càtedra. Per tant, eixos 600 euros es passaríem a remanents L'encontre de bandes són 6.500, el. 
cost més o menys de tots els anys. Biblioteca al carrer no es va pressupostar perquè ho faríem al
càrrec del Servei de Biblioteques i Acció Cultural de l'Ajuntament, per tan també eixiria a cost
zero. Després tenim el que comenta  Vicent  que són els tallers, les Jornades d'Oci per a la
infància, que eren 2.227 euros, i d'això sí que el pressupost és el que s'ha contractat
completament, per tant, no n'hi hauria remanent. Després el tir i arrossegament, que són 1.500
euros el que es va pressupostar. Per tant, en estos moments tenim un remanent de 936 euros i la
proposta que volien fer als grups municipals era, d'alguna manera per a poder agilitzar poder
acordar que destinar el crèdit sobrant de les activitats ja executades, que són les que hem dit a les
activitats culturals aprovades i pendents de contractació amb la finalitat de garantir l'execució
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total del pressupost de la Junta, és a dir, que no en sobre res. Si volem fer estes activitats, per
eixample de promoció de l'esmorzar en l'hosteleria de les tres pedanies, es podria incrementar el
pressupost previst i  portar-ho  ahí  perquè pogueren participar més bars i més cafeteries i es
poguera fer una espècie d'activitat més àmplia. El cas de l'encontre de bandes està ja tancat
en eixe preu, per tant, jo crec que eixa seria una possibilitat: el poder, en el cas del grup de treball
d'urbanisme, que és allí on realment està el remanent, els 900 euros, que algunes de les activitats
que estan en eixe bloc, d'eixe grup de treball, que es puguen reubicar en les activitats que queden
pendents. eixa és la proposta que volien fer perquè no quedara ninguna part del pressupost sense
executar, que ja sabeu que si es queda sense executar,  s'ha de  tornar ho perdem. Per això la
secretaria,  Nuria, havia preparat esta proposta d'acord que seria: destinar el crèdit sobrant
que és de 936 euros en estos moments de  les activitats ja executades a les activitats culturals
aprovades i pendents de contractació amb la finalitat de garantir l'execució total del crèdit
assignat a la Junta Municipal. Esta proposta tendrien que votar-la. 

(Intervencions creuades inaudibles/ . intervenciones cruzadas inaudibles)

En qualsevol cas, es pot deixar sobre la taula esta proposta d'acord. Però en fi, són 936
euros, que es podrien destinar a....  Té que  ser dins del grup d'Urbanisme, Turisme,
Mobilitat, Seguretat i Comerç. Una altra opció, l'any passat va funcionar prou bé, és les bosses
promocionals per als comerços. Ho dic perquè es van repartir entre els comerços i ens van faltar
perquè els comerços ens en demanaven més. Doncs res, eixa és una altra opció de destinar a això,
dins de les competències d'este grup de treball.

(Intervencions creuades inaudibles/ . intervenciones cruzadas inaudibles)

VOTACIÓ/VOTACIÓN

El Consell de Districte de Pobles del Sud per majoria aprova destinar el crèdit sobrant de
les activitats ja executades a l'activitat de promoció de l'esmorzar en els bars i cafeteries de les
seues pedanies.

El Consejo de Distrito de Pueblos del Sur por mayoría aprueba destinar el crédito
sobrante de las actividades ya ejecutadas a la actividad de promoción del almuerzo en los bares
y cafeterías de sus pedanías.

3 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000005-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 16
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció del grup municipal Compromís sobre mesures de pacificació a la Carrera Font d'en
Corts.
Moción del grupo municipal Compromís sobre medidas de pacificación en la Carrera Font
d'en Corts.

Sra. Merche Alabau da lectura a la moción:

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS
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ASSUMPTE: Mesures de pacificació a la carrera Font d’En Corts

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD

La Font d'En Corts es troba travessat per la Carrera Font d'En Corts, una via que ha sigut
objecte d'un augment significatiu del trànsit oportunista. Aquest trànsit s'intensifica especialment
en hores punta, quan molts conductors trien aquesta ruta per a esquivar els embossos que es
produeixen en les entrades a València, com és el cas de la rotonda dels Hams. Aquesta situació
no sols genera incomoditat, sinó que també posa en risc la seguretat dels vianants i residents.  

A més, durant les hores de la matinada, els veïns i veïnes pateixen el pas de camions pesats
de gran tonatge que utilitzen aquesta via com a drecera per a arribar a MercaValència. Aquest
trànsit nocturn, que comença des de les 4 del matí i s'estén fins a les 6, provoca sorolls molestos i
una sensació d'inseguretat.   
A pesar que en anys anteriors s'han dut a terme algunes actuacions de pacificació del trànsit,
aquestes han resultat insuficients. La intensitat del trànsit no ha disminuït i els vehicles,
especialment els pesats, continuen circulant a altes velocitats, la qual cosa agreuja la
situació.          
Per tot l'exposat, resulta imprescindible que l'Ajuntament de València prenga mesures efectives
per a abordar aquesta problemàtica. Proposem la implementació de les següents mesures

  d’acord:
1. Establiment de límits de velocitat més estrictes en la Carrera Font d'En Corts, amb
senyalització adequada i controls de velocitat.

2. Instal·lació de guals o reductors de velocitat en punts crítics per a garantir la seguretat
dels vianants i reduir la velocitat dels vehicles.

3. Avaluació del trànsit pesat en la zona, considerant la possibilitat de desviar el trànsit de
camions per rutes alternatives que no afecten la comunitat.

4. Increment de la vigilància policial en hores punta i durant la matinada per a assegurar el
compliment de les normatives de trànsit.

5. Implementació d’una campanya informativa a MercaValència, a la finalitat de
sensibilitzar als i les usuàries.

6. Que l’Ajuntament de València procedisca al reasfaltat de la Carrera Font d’En Corts
utilitzant materials fonoasbsorvent a la finalitat de pal·liar i/o reduir la contaminació acústica que
pateixen els veïns i veïnes.

Sr. José Navarro:

ALTERNATIVA/ALTERNATIVA
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"Gràcies, Merche. En l'última junta hi hagué una xica que no sé si està, però jo crec que
tenia tota la raó en quant que açò esta part que no es faça molt llarg. Des de luego no la podíem
ficar al final, perquè si no se quedaríem mosatros a soles, però sí que li donaven la raó i crec que
la presidenta també ho digué de què siguem més àgils en l'aspecte de defendre tot això perquè ací
la majoria de tots el que venim o venen  vostés  venen  a contar el seu problema i les seues
necessitats, i açò és un entreteniment. I per això, per la meua part, vull  fer-ho  curtet i vull
dir-te,  Merche, que ací crec que hi haurà gent  d'En  Corts, per  supost, però jo  soc  o  em
considere  d'En  Corts perquè els meus  abuelos  per part de mare i de
pare són d'En Corts con lo cual "I love En Corts" el que faça falta. Vull dir-te que en l'aspecte de
que  s'ha fet, per  supost  que s'ha fet, com tu dius, alternatives i alternatives  és  el que  anem a
presentar  mosatros  perquè vaig no  a diari, però passe a  vore  mon pare o passe a  vore  els
meus  tios  i ahir quan vaig  vore  la moció tenia  vados  d'eixes  de tipus xicotets perquè
peguem eixe botet, n'hi han 3; plaques de 30 n'hi han 15; plaques pintades en la calçada n'hi
han unes 20; plaques de camions de 12  tonelades que tenen prohibit de 7 a 10 de la nit n'hi
han 6; bol·lards de plàstic centrals per a la seguretat dels vianants n'hi hauran més de 15 també
i passos de zebra n'hi han 5 en un tramo des de Antonio Ferrandis fins el pont de Castellar, 700
metres. Està prou, prou assegurat, però tot és millorable i tot és poc.  Respecte a  actuacions
policials, ens passa la policia, hi ha des de l'any 23, unes 800 i pico actuacions de controls de
tràfic, de denúncies de tràfic, que no  ens  agrada a ningú, però evidentment són
necessàries; protocols d'estacionament, regulació de tràfic, sinistres, controls, congestió, averia de
semàfors, 977 en el 23; mil i pico en el 24 i en el que va ja de 25 n'hi ha 300 i pico actuacions
en eixe tramo que sobretot és necessari. A eixes hores poca gent passa quan passen els camions,
perquè, com dic jo, en eixe tramo, jo tinc 5 vivendes i a eixes hores estan tots dormint i és difícil
que algú creue i tinga risc, però el sonido es fa, però un tràiler no passarà a més de 50 per què té
el 30 i porta 12 tonelades, no correrà molt, però és que així i tot fa ruido. 

D'acord amb tot això, es presenten les següents PROPOSTES ALTERNATIVES:

1. Que pel Servici de Mobilitat es realitze un estudi per a determinar les mesures més
adequades per a la pacificació del trànsit en la zona, especialment pel que fa al trànsit de vehicles
pesats.

2. Que per la Policia Local es realitzen inspeccions de trànsit en horaris punta i durant la
matinada i s'avaluen possibles mesures de la seua competència per a un major control del
compliment de les normatives de trànsit. 

3. Que pels Servicis municipals competents es valore la conveniència de desenrotllar una
campanya informativa i de sensibilització en Mercavalencia, amb la finalitat de redirigir el trànsit
de camions pesats que allí es dirigix, o que ix de Mercavalencia, a altres vies alternatives a la
Carrera Font d´En Corts.

4. Que pel Servici d'Obres i Manteniment d'Infraestructures es quantifique, analitze i valore
l'orde de prioritat del reasfaltat amb material fonoabsorvent de la Carrera Font d´En Corts, en
funció del seu estat i condicions actuals.

DEBAT/DEBATE
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Sra. Alabau: "A vore, per la nostra banda, insistir en què la problemàtica, com ja hem dit,
és de 4 del matí a sis, que no hi ha ningú tipus de vigilància i no  se  respecta el tema dels
camions. El tema de la campanya, en l'alternativa heu acceptat estudiar-ho. D'entrà heu acceptat
estudiar més o menys les propostes que hem dit, però insistim en el tema d'intensificar la
vigilància, la vigilància en les hores en què s'origina el problema, perquè si no hi ha vigilància
en  eixes hores  el problema continua. Els veïns ho demanen. Ací tenim a les associacions de
veïns. És un problema que  vénen patint  molts anys  des de que  està  Mercavalència  i ara està
demostrat que no són suficients les mesures que es ficaren perquè el que el problema continua." 

La presidenta demana silenci i torna a llegir la proposta alternativa presentada amb les
quatre propostes d'acord alternatives que són les que se sotmeten a votació.

La presidenta pide silencio y vuelve a leer la propuesta alternativa presentada con las
cuatro propuestas de acuerdo alternativas que son las que se someten a votación.

Sr. Francisco José Bayona:  Quería expresar el sentido del voto porque no sé a ustedes,"
pero a mi me parece muy similar lo que propone el Grupo Compromís con la alternativa del PP,
entonces, en mi opnión, no sé lo que diràn los compañeros de Compromís, pero me parece que es
lo mismo que dicen ellos pero redactado de otra manera, pero es mi impresión, no sé ustedes que
también están ahí escuchando. Entonces, el sentido del voto en este caso creo que es positivo
porque es lo que está pidiendo Compromís. Por explicar el sentido a mi voto, simplemente."

VOTACIÓ/VOTACIÓN

Sotmesa a votació per la Sra. Presidenta la proposta alternativa presentada és aprovada per
unanimitat de les vocalies presents: Srs. Manolo Mocholí Aznar, José Navarro Tomás i Abel
Mocholí Paga, tots ells del grup municipal Popular; Sr. Vicente Quilis Castelló del grup
municipal Vox; Sra. Merche Alabau Siurana i el Sr. Josep Marzo Camarasa del grup municipal
Compromís i Sr. Francisco José Bayona Tribaldos del grup municipal Socialista, decaient, en
conseqüència, la moció inicial presentada pel grup municipal Compromís i resultant adoptat el
següent acord:

1. Que pel Servici de Mobilitat es realitze un estudi per a determinar les mesures més
adequades per a la pacificació del trànsit en la zona, especialment pel que fa al trànsit de vehicles
pesats.

2. Que per la Policia Local es realitzen inspeccions de trànsit en horaris punta i durant la
matinada i s'avaluen possibles mesures de la seua competència per a un major control del
compliment de les normatives de trànsit.

3. Que pels Servicis municipals competents es valore la conveniència de desenrotllar una
campanya informativa i de sensibilització en Mercavalencia, amb la finalitat de redirigir el trànsit
de camions pesats que allí es dirigix, o que ix de Mercavalencia, a altres vies alternatives a la
Carrera Font d´En Corts.

4. Que pel Servici d'Obres i Manteniment d'Infraestructures es quantifique, analitze i valore
l'orde de prioritat del reasfaltat amb material fonoabsorvent de la Carrera Font d´En Corts, en
funció del seu estat i condicions actuals.



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 5 DE
MAIG DE 2025 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 5 DE MAYO DE 2025

14

_________________________________________________

Sometida a votación por la Sra. Presidenta la propuesta alternativa presentada es aprobada
por unanimidad de las vocalías presentes: Sres. Manolo Mocholí Aznar, José Navarro Tomás i
Abel Mocholí Paga, todos ellos del grupo municipal Popular; Sr. Vicente Quilis Castelló del
grupo municipal Vox; Sra. Merche Alabau Siurana y el Sr. Josep Marzo Camarasa del grupo
municipal Compromís y Sr. Francisco José Bayona Tribaldos del grupo municipal Socialista,
decayendo, en consecuencia, la moción inicial presentada por el grupo municipal Compromís y
resultando adoptado el siguiente acuerdo:

1. Que por el Servicio de Movilidad se realice un estudio para determinar las medidas más
adecuadas para la pacificación del tráfico en la zona, especialmente en cuanto al tráfico de
vehículos pesados.

2. Que por la Policía Local se realizan inspecciones de tráfico en horarios punta y durante
la madrugada y se evalúan posibles medidas de su competencia para un mayor control del
cumplimiento de las normativas de tráfico. 

3. Que por los Servicios municipales competentes se valore la conveniencia de desenrollar
una campaña informativa y de sensibilización en Mercavalencia, con el fin de redirigir el tráfico
de camiones pesados que allí se dirige, o que sale de Mercavalencia, a otras vías alternativas a la
Carrera Font d´En Corts.

4. Que por el Servicio de Obras y Mantenimiento de Infraestructuras se cuantifique,
analizo y valoro la orden de prioridad del reasfaltado con material fonoabsorbente de la Carrera
Font d´En Corts, en función de su estado y condiciones actuales. 

4 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000005-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 15
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció del grupo municipal Compromís sobre instal·lació d'un mesurador de contaminació
atmosfèrica a Pinedo.
Moción del grupo municipal Compromís sobre instalación de un medidor de contaminación
atmosférica en Pinedo.

Sr. Josep Marzo (vocal del grup municipal Compromís) defén la moció.

Sr. Josep Marzo (vocal del grupo municipal Compromís) defiende la moción.

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Instal·lació d’un mesurador de contaminació atmosfèrica a Pinedo

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD
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  Els últims estudis sobre la qualitat de l'aire elaborats per la Universitat Politècnica de
València (UPV), que corresponen al període que va de juliol de 2021 a juliol de 2023, assenyalen
que els principals focus de contaminació a la ciutat de València provenen del trànsit motoritzat i
de l'activitat del Port. Les zones més afectades són precisament les entrades nord i oest, així com
els voltants del port, on viuen moltes persones vulnerables com persones majors ,   xiquets ,
malalts respiratoris i esportistes.

L’Institut ITACA de la UPV, juntament amb l’empresa Mesura i la plataforma “València
per l’Aire”, confirmen que diversos barris propers al port –com el Grau, Natzaret i Pinedo–
superen els límits recomanats de contaminació ambiental. En el cas concret de Pinedo, l’activitat
portuària, el trànsit pesat i la proximitat de la V-30 són factors que   empitjoren la situació i
contribueixen de manera significativa a la degradació de la qualitat de l’aire.

A escala mundial, segons dades de l’Organització Mundial de la Salut (OMS), la
contaminació atmosfèrica representa el risc ambiental més gran per a la salut humana. L’OMS
estima que la mortalitat provocada per la contaminació és comparable amb la causada pel
tabaquisme o les dietes inadequades. En concret, l’Agència Internacional per a la Recerca del
Càncer (IARC), dependent de l’OMS, classifica la contaminació de l’aire com a cancerígena per
als humans, especialment en relació amb el càncer de pulmó. Es calcula que al voltant del 10%
dels càncers de pulmó a Europa podrien estar relacionats amb l’exposició a partícules fines
(PM2.5), i que zones amb nivells elevats de contaminació poden presentar un risc relatiu d'entre
1.3 i 1.5 en comparació amb zones netes.

Segons   estes dades, la contaminació atmosfèrica no només incrementa el risc de patir
càncer de pulmó, sinó que també pot afectar la salut infantil, incrementant la incidència de
leucèmies i altres tumors, així com agreujar patologies respiratòries i cardiovasculars.

En el cas concret de Pinedo,  algunes associacions veïnals han traslladat la preocupació per
l’augment dels casos de càncer. Esta situació genera una gran alarma i   precisa d’una  resposta
per part d‘este Ajuntament.

Per tot això, el grup de Compromís presenta  la  següent proposta d’acord:

1. Instar l’Ajuntament de València a instal·lar un mesurador de contaminació atmosfèrica a
Pinedo en una ubicació consensuada amb el veïnat, que permeta obtenir dades fiables i regulars
sobre la qualitat de l’aire.

2. Traslladar els resultats obtinguts per este mesurador de manera periòdica i accessible a la
ciutadania, mitjançant canals oficials, per garantir la transparèn

DEBAT/DEBATE

Primer torn d'intervencions/ Primer turno de intervenciones

Sr. Francisco José Bayona (grupo municipal Socialista): "Simplemente me parece una
moción coherente. Hay que tener datos para poder después realizar los estudios. Me parece que
mi grupo municipal va apoyar esta moción."
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Sr. José Navarro: "El dia 5 d'abril la meua dona i jo vam fer 33 anys que vivim en Pinedo
i el 25 d'abril vaig complir 58 anys i no havia sentit una barbaritat d'eixes tan grans. La veritat
estic per a quan vaja a casa jo agarre la dona i ens anem de viure a Pinedo perquè això és molt
fort, és que acabar de llegir la moció en el que has ficat perquè asusta. Quan tu dius en el cas
concret de Pinedo, algunes associacions veïnals han traslladat la preocupació per l'augment de
casos de càncer. Esta situació genera una gran alarma. Quan tu dius en el cas concret de Pinedo,
algunes associacions veïnals han traslladat la preocupació per l'augment de casos de càncer. Esta
situació genera una gran alarma. Ha sigut alcalde pedani 12 anys, des del 95 al 2007 i no he sentit
això pràcticament mai. No dic que no passe. La qualitat de l'aire està ahí, però si les associacions
que van dient  i que recolzen això, la Itaca de la Universitat Politècnica de València, l'empresa
Mesura i la plataforma València per l'Aire, en els que moltes d'eixes  associacions que  hi
ha  ahí  són una càtedra presentada  pel  Grupo  Podemos de Govern Obert o també està Acció
Ecologista-Agró o està per l'Horta, n'hi ha  ahí  algunes d'associacions, que  bueno..., i
d'eixos  informes que la  Itaca diu u,  t’ho ensenye, bé, jo m'he ficat en internet i vaig a veure
açò perquè jo no donava crèdit el que estava llegint. N'hi ha un informe del 2017 al 2020. No n'hi
ha informes del 23, ni del 24, ni del 25, està penjat en la web, ho pots veure ara. Ho diu perquè
n'hi ha que  fer la feina n'hi ha que  saber, però no n'hi ha que alarmar. I de tots  eixos barris,
en eixe qué respire segon on viu, n'hi ha 49 barris de València i no está Pinedo. No s'han parat
a  vore  quina olor fa Pinedo. No, la qualitat de l'aire no  està. No, no el tenim, No el
tenim. Sabs perquè no el tenim? Perquè estem al costat de la marjal, perquè estem a la platja i
perquè estem en un parc natural. Per això dir que l'aire en Pinedo és contaminant i que genera
això és crear una alarma prou seriosa i n'hi ha que  demostrar-la, com l'OMS que dius tu,
ni más ni menos que l'OMS que diga que en Pinedo l'aire contamina i ara després tu acabes, jo
acabe i  enseguida  et done  a tu i continues, però  jo seré ràpid per això,  perquè  els problemes
que hi ha en la matèria particulada, l'ozono, el diòxid d'azufre, oxigen, metales i hidrocarburs...
totes eixes coses, però si estan ahí però saps quants mesuradors hauria de tindre València? Tres
Saps quants té? Onze en tota València i tendria que tindre tres. En eixos pots vore la lectura en la
pàgina web pots  vore  a  temps  real ara mateixa la qualitat de
l'aire, l'atmosfèrica o l'acústica i aixó el tens en la web, però si entres veuràs com no fica res de
Pinedo del que tú dius. Això t'ho dic perquè el tingues clar, perquè en la web si entres, pàgina
web  de l'Ajuntament i la Generalitat, qualitat acústica i de l'aire, introducció,
visor atmosfèric  i ahí et diu si tens una bona qualitat, si ara és l'acústica que tens, etc... Entra
i mira-ho, però no ens asustes."

Torn de rèplica / Turno de réplica

Sr. Josep Marzo:  "O siga que la conclusió de tot açò és que, ja que en tenim onze, no
podem tindre'n 12. ... En Pinedo no tenim cap. La meua conclusió és que no es vol ficar un altre
medidor per una qüestió política, perquè ... No n'hi ha necessitat. Val, si no hi ha necessitat,
vale... continuem desinformats."

Intervencions creuades inaudibles. /   Intervenciones cruzadas inaudibles.

Sra. Presidenta:  "A vore. Gràcies per les aportacions, però demanaria que continuarà el
debat... Ja està finalitzat. Per lo tant, comentes que hi han dos medidors en el entorn del port.
Eixa és la informació que ens dona el servici i eixa és la proposta o informació que portes ací a
este Consell, Per tant, passaríem a votació, no hi ha proposta alternativa, per tant, passaríem a
votar la proposta d'acord que plantegeu en la vostra moció."
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 VOTACIÓ / VOTACIÓN

Sotmesa a votació per la Sra. Presidenta la moció presentada pel grup municipal
Compromís, obté el següent resultat: 3 vots a favor de la Sra. Merche Alabau Siurana i el Sr.
Josep Marzo Camarasa del grup municipal Compromís, i del Sr. Francisco José Bayona
Tribaldos del grup municipal Socialista i 4 vots en contra dels Srs. Manolo Mocholí Aznar, José
Navarro Tomás i Abel Mochoí Paga, tots ells del grup municipal Popular i Sr. Vicente Quilis
Castelló del grup municipal Vox. En conseqüència, queda rebutjada la moció.

_________________________________________

Sometida a votación por la Sra. Presidenta la moción presentada por el grupo municipal
Compromís, obtiene el siguiente resultado: 3 votos a favor de la Sra. Merche Alabau Siurana y
el Sr. Josep Marzo Camarasa del grupo municipal Compromís, y del Sr. Francisco José Bayona
Tribaldos del grupo municipal Socialista y 4 votos en contra de los Sres. Manolo Mocholí Aznar,
José Navarro Tomás y Abel Mochoí Paga, todos ellos del grupo municipal Popular y Sr. Vicente
Quilis Castelló del grupo municipal Vox. En consecuencia, queda rechazada la moción.

5 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000053-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel grup municipal Socialista sobre la instal·lació de One Wall en Pinedo.
Moción presentada por el grupo municipal Socialista sobre la instalación de One Wall en
Pinedo.

El Sr. Francisco José Bayona defén la moció, però la proposta és fer-la en El Saler: Va
haver-hi una primera proposta de Pinedo, però es va modificar pel grup i és fer-la en El Saler. 

El Sr. Francisco José Bayona defiende la moción, pero la propuesta es hacerla en El
Saler: Hubo una primera propuesta de Pinedo, pero se modificó por el grupo y es hacerla en El
Saler. 

BORJA SANTAMARIA HERRERO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

MOCIÓN QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, FRANCISCO JOSÉ BAYONA TRIBALDOS, EN SU NOMBRE Y EN EL
DEL GRUPO MUNICIPAL, A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD

El One Wall es una modalidad de juego de Pilota Valenciana de reciente creación y
desarrollada para adaptarse a un juego internacional y de competición. Se ha desarrollado con el
objetivo de llegar a más usuarios y adaptarse a ciertas necesidades actuales. Actualmente está
creciendo en aficionados y profesionales en países como USA, UK, México o Canadá, y está
dando un nuevo impulso a practicar y a conocer nuestra pilota a través de esta modalidad.

Es una evolución de la modalidad de Frontón en la Pilota Valenciana en las que se cambian
las tres paredes de una instalación de frontenis por una única pared. Se puede jugar en modalidad
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una anchura de 6,10m. La pista de juego es de 10,60m. por 6,10m. Hay una línea para el saque
situada a 4,90m. del frontis y se juega con una pelota de goma, de dimensiones parecidas a la de
"vaqueta".

El One Wall está siendo incluido en edades tempranas como parte del progama de
educación física de diferentes escuelas a nivel internacional y su práctica es recomendable para
cualquier tipo de edad.

Dada la tradición por la pilota en València y las características necesarias para habilitar una
pista de esta modalidad, por su reducido coste y espacio, así como su facilidad en el acceso y la
práctica para cualquier vecino o vecina desde el PSPV-PSOE presentamos la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO:

1. Habilitar o construir una instalación de One Wall en El Saler para la práctica de esta
modalidad deportiva.

DEBAT/DEBATE

Sr. Josep Marzo (Compromís): com no podia ser d'una altra manera, estem totalment
d'acord en la proposta, tot  el que  siga fomentar l'esport, fomentar modalitats, encara
que one wall és una modalitat més internacional, però fomentar el que és qualsevol esport només
per assegurar el bon costum valencià, ens pareix perfecte, sobretot tenint en compte que contem
en València amb un jugador molt famós que és Sacha Kruithof, que ara mateix crec que està
jugant en la lliga belga i que supose que si la pista es fa estaria molt content de vindre
inaugurar-la.

Sr. Abel Mocholí (Grupo Popular): "Bé, bona vesprada, como ha comentado el compañero
del PSOE en la moción se indica que esta modalidad de One Wall necesita unas dimensiones de
una altura de 4,9 metros, es decir, casi 5 metros y una anchura de 6,10. Por tanto, su ubicación no
es sencilla dentro de un entorno urbano. Según nos han informado desde la Delegación de
Deportes en la pedania del Saler, tanto en el Saler como de Pinedo, no se dispone de una
instalación deportiva ni de suelo deportivo para permitir tal instalación, ya sea aprovechando una
pared existente o mediante una nueva construcción en un espacio libre. Por tanto, planteamos la
siguiente propuesta de acuerdo alternativa: Instar a la Fundación Deportiva Municipal a estudiar
la viabilitad de construir o habilitar una nueva instalación de la modalidad deportiva de One Wall
en todas las pedanías sur, ya que no se puede realizar porque no hay suelo disponible, pues que se
pueda estudiar en todas las pedanías."

Sra. Presidenta: El objetivo de la moción es el Saler, però en cas de que en el Saler no"
puga ser que s'estudie en quin altra pedania podria fer-se. Eixa seria la proposta alternativa." 

Sr. Francisco José Bayona (Grupo Socialista): "Para aclararlo porque como esto se parece
un poco a lo que hemos propuesto. Entonces, se estudiarà si se puede hacer en el Saler y se
amplia, si no se puede, a todas las pedanies. ¿Es eso lo que estamo votando?"

Sr. Abel Mocholí (Grupo Popular):  "El objetivo es poder construir efectivamente la
instalación de One Wall, pero dado que no se puede construir en el Saler porque la Delegación de
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Deportes nos ha indicado que no existe suelo disponible para poder construir dicha instalación
pues ampliamos al resto de pedanías a estudiar desde la Fundación Deportiva Municipal, qué
pedania es viable."

Sra. Presidenta: "Si tuviera cabida en alguna de las otras. Vosotros traéis, entiendo, esta
propuesta en el Saler, concretamente porque supongo que será una reivindicación o una solicitud
que ha hecho el vecindario de allí, no lo sé, lo desconozco, igual lo mismo que en Pinedo, no sé,
pero la cuestión es, si os parece bien, que se estudie esa posibilidad, por lo que dice Abel y por lo
que dice el Servicio de Deportes que no es muy viable, por el tema del suelo necesario para esa
instalación en esa pedania concretamente, pero que se puede estudiar en el resto de pedanías para
ver si tuviera cabida. Y con esa información, pues ya decidir en cuál. Esa sería la propuesta
alternativa. Por no decir que no porque sabemos que en el Saler todo apunta a que no es viable,
pero bueno, poder ampliarlo a otras pedanías donde fuera viable (este estudio)." 

Sr. Francisco José Bayona: "Sí, a mí me parece que sí, porque en el fondo la propuesta era
una propuesta abierta. Era en el Saler, porque consideramos que era una zona donde se necesitan
más espacios deportivos, pero si no se puede en El Saler por un tema administrativo y lo
podemos hacer en Pinedo pues iremos a jugar a Pinedo al One Wall."

 VOTACIÓ/VOTACIÓN

Sotmesa a votació per la Sra. Presidenta la proposta alternativa presentada és aprovada per
unanimitat de les vocalies presents: Srs. Manolo Mocholí Aznar, José Navarro Tomás i Abel
Mocholí Paga, tots ells del grup municipal Popular; Sr. Vicente Quilis Castelló del grup
municipal Vox; Sra. Merche Alabau Siurana i el Sr. Josep Marzo Camarasa del grup municipal
Compromís i Sr. Francisco José Bayona Tribaldos del grup municipal Socialista, decaient, en
conseqüència, la moció inicial presentada pel grup municipal Socialista i resultant adoptat el
següent acord:

ÚNIC.- Instar la Fundació Esportiva Municipal a estudiar la viabilitat d'habilitar o
construir una nova instal·lació de la modalitat esportiva de One Wall en El Saler o en alguna de
les pedanies del sud per a fomentar la pràctica d'esta disciplina entre els veïns i veïnes, tenint en
compte que hui dia no existix espai esportiu lliure en la pedania de El Saler.
_______________________________________

Sometida a votación por la Sra. Presidenta la propuesta alternativa presentada es
aprobada por unanimidad de las vocalías presentes: Sres. Manolo Mocholí Aznar, José Navarro
Tomás i Abel Mocholí Paga, todos ellos del grupo municipal Popular; Sr. Vicente Quilis
Castelló del grupo municipal Vox; Sra. Merche Alabau Siurana y el Sr. Josep Marzo Camarasa
del grupo municipal Compromís y Sr. Francisco José Bayona Tribaldos del grupo municipal
Socialista, decayendo, en consecuencia, la moción inicial presentada por el grupo municipal
Socialista y resultando adoptado el siguiente acuerdo:

ÚNICO  Instar a la Fundación Deportiva Municipal a estudiar la viabilidad de habilitar.-
o construir una nueva instalación de la modalidad deportiva de One Wall en El Saler o en
alguna de las pedanías del sur para fomentar la práctica de esta disciplina entre los vecinos y
vecinas, teniendo en cuenta que hoy en día no existe espacio deportivo libre en la pedanía de El
Saler.
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6 RESULTAT / : RETIRAT / RESULTADO RETIRADO
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000053-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel grup municipal Socialista relativa als centres municipals d'activitats per a
persones majors.
Moción presentada por el grupo municipal Socialista relativa a los centros municipales de
actividades para personas mayores.

En el assumpte de referència, el text de l'acta és el següent: / En el asunto de referencia, el
texto del acta es el siguiente:

"El Sr. Francisco Bayona defén la moció.

El Sr.Francisco Bayona defiende la moción.

BORJA SANTAMARIA HERRERO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

MOCIÓN QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, FRANCISCO JOSÉ BAYONA TRIBALDOS, EN SU NOMBRE Y EN EL
DEL GRUPO MUNICIPAL, A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD

 En los últimos meses, hemos sido testigos de una serie de circunstancias que han afectado
de manera significativa la gestión de los centros municipales de actividades para personas
mayores en nuestra ciudad. Estos cambios han tenido un impacto directo en la calidad de las
actividades ofrecidas y en la participación de las personas mayores, lo que ha generado una
creciente preocupación.

En primer lugar, se ha observado una reducción considerable en las actividades como la
gimnasia al aire libre, los talleres de memoria y nutrición, y otras iniciativas vinculadas a la
salud. Esta disminución es, en gran parte, consecuencia de la falta de implementación de los
planes de empleo municipales, que anteriormente proporcionaban personal de apoyo y recursos
necesarios para ejecutar proyectos específicos en beneficio de las personas mayores.

Además, las personas mayores sufrieron serias dificultades para la inscripción en las
actividades organizadas en los centros. Este problema ha generado una mayor dependencia de
familiares y amigos de los usuarios, dificultando la organización de las actividades y limitando
así la participación activa de las personas mayores.

Otro aspecto preocupante ha sido la drástica reducción de la Semana de los Mayores, un
evento que en años anteriores se celebraba durante varios días, con una programación amplia y
variada. Este año, sin embargo, la celebración se ha limitado a solo cuatro días de actos,
perdiendo su carácter de cita fundamental para visibilizar a las personas mayores en nuestra
ciudad.

A esta falta de recursos y visibilidad se suma una alarmante ausencia de interlocución entre
los presidentes de los centros y la Concejalía de Personas Mayores. Esta desconexión ha
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dificultado la coordinación de actividades y la resolución de los problemas diarios que enfrentan
los centros, creando un ambiente de incertidumbre y desconfianza tanto entre los presidentes
como entre los usuarios.

Además, se ha dado la omisión sistemática de los presidentes y presidentas de los centros
en los actos públicos relevantes relacionados con las personas mayores, además de dejar fuera de
los procesos de toma de decisiones a quienes representan directamente a este colectivo.

También se ha incumplido el Reglamento Municipal en lo que respecta al Consejo
Municipal de Personas Mayores, que no ha sido convocado desde marzo de 2023, limitando la
participación activa de las personas mayores en los procesos de toma de decisiones y
contribuyendo a una falta de transparencia y diálogo.

A todo esto se suman dos circunstancias recientes de especial gravedad. En primer lugar,
varias juntas directivas de centros de actividades han presentado su dimisión debido al abandono
y el ninguneo por parte del Ayuntamiento de Valencia. En segundo lugar, la solicitud de
convocatoria de una asamblea general de presidentes y presidentas de los centros de mayores,
solicitada para el pasado 21 de marzo de 2025, fue denegada.

Ante la gravedad de la situación descrita y la urgente necesidad de devolver el
protagonismo a las personas mayores en nuestra ciudad, proponemos:

Propuesta de Acuerdo:

Exigir la convocatoria inmediata de una Asamblea General de presidentes y presidentas de
los centros municipales de actividades para personas mayores, con el objetivo de abordar
los problemas actuales y buscar soluciones efectivas para fortalecer los centros y mejorar
la calidad de vida de nuestros mayores.
Que en dicha asamblea se incluya un punto en el orden del día de ruegos y preguntas
donde los presidentes y presidentas puedan expresar su opinión.

DEBAT/DEBATE

Sra. Merche Siurana (grup Compromís): "Bueno, des de Compromís, volem recolzar la
moció que presenta el PSOE, de fet nosaltres en març, com ha comentat Franc, ja vàrem demanar
a la Comissió de Benestar que es reunira, que atengueren les necessitats de la gent major. En
abril tornarem a fer una altra demanda, perquè veiem la inacció que hi havia des dels centres
municipals d'activitats de persones majors. Demanem un pla de xoc per reparar totes eixes
deficiències dins dels centres de persones majors, dotació de personal suficient també dins dels
centres i fomentar una participació activa del col·lectiu. En l'alternativa ara ens han dit que el dia
7 de maig se van a reunir, però com deia ell, des de 2023 no s'ha reunit el Consell de Majors. No
és suficient l'alternativa."

Sr. Manuel Mocholí (grup Popular): "Després de la reunió que l'Alcaldessa de València i la
nova regidora de Majors van mantindre el passat dia 15 d'abril amb tots els presidents i
presidentes dels Centres Municipals d'Activitats per a Persones Majors (CMAPM), s'han
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convocat ja, per a la seua celebració este pròxim dimecres 7 de maig, tant l'Assemblea General
Ordinària dels CMAPM com el Consell Municipal de Persones Majors de la ciutat de València.
D'acord amb això, es plantegen les següents PROPOSTES D'ACORD ALTERNATIVES:

 1. Donar compte de la convocatòria, el 7 de maig del present any, a primera hora del matí,
d'una Assemblea General Ordinària dels CMAPM que contindrà, en el seu orde del dia, tots
aquells punts que s'han considerat prioritaris pels presidents, perquè ells puguen aportar opinió i
possibles solucions als mateixos i la Regidoria manifeste les seues accions i polítiques per a
millorar la situació dels CMAPM i els seus socis.

 2. Donar compte de la convocatòria, el 7 de maig del present any, a última hora del matí,
del Consell Municipal de Persones Majors de la ciutat de València, amb el corresponent orde del
dia que ens permetrà constituir tots els seus òrgans de govern i possibilitar que el mateix servisca
d'estímul i foment de la participació del col·lectiu de persones majors de la ciutat."

Sr. Francisco Bayona: "Una cuestión de orden que quería consultar. porque claro, en la
moción que presentamos en su momento, no estaba convocada la Asamblea General Ordinaria.
Entonces quería saber si, como ya se ha convocado, y ya no tiene sentido la moción si la
podemos retirar o qué procede porque votar...."

Sra. Presidenta: "Como la habéis propuesto vosotros podéis decidir vosotros si la retiráis
¿de acuerdo? La hemos debatido. Lo que hemos puesto como propuesta alternativa es dar cuenta
precisamente de lo que vosotros solicitabais en la moción, tanto de la convocatoria de la
Asamblea General como del Consejo Municipal de Mayores. La decisión es tuya."

Sr. Francisco Bayona: "A ver lo que nosotros queríamos era poner de manifiesto que desde
el 2023 no se había realizado este Consejo. Entonces al ya informarnos que el dia 7 de mayo se
va a realizar y que todos los presidentes van a poder hablar y reunirse pues retiramos la moción,
si os parece bien." 

Sra. Presidenta: "Lo hacemos así? Pues entonces la retiramos, aunque la hemos debatido."

7 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000005-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 9
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta formulada pel grup municipal Compromís respecte del Centre Auxiliar de Servicis
Socials.
Pregunta formulada por el grupo municipal Compromís respecto del Centro Auxiliar de
Servicios Sociales.
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES Y MAYORES

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Centre auxiliar de serveis socials

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL
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DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD 

El 12 de novembre de 2024 va ser la primera comissió i òrgan mitjançant el qual aquest
grup municipal tenia l’oportunitat de presentar mocions i propostes amb la voluntat de de pal·liar
els efectes de la DANA.

Així doncs, des d’aquella primera oportunitat no hem cessat en proposar i exposar la gran
necessitat de crear un nou centre auxiliar en serveis socials a La Torre. Sorprenentment aquesta
proposta va ser rebutjada i dies després, concretament el 15 de novembre, el portaveu del govern
municipal Juan Carlos Caballero va anunciar la immediata posada en marxa d’un centre auxiliar
en serveis socials en La Torre, Castellar-Oliveral i Forn d’Alcedo per atendre als veïns i veïnes
d’estes poblacions.

La nostra regidora Lucía Beamud va preguntar al respecte a la finalitat d’obtindre major
informació sobre la ubicació del centre, horari d’atenció, dotació de personal i partida
pressupostària. A data 13 de desembre la regidora delegada de serveis socials Marta Torrado de
Castro, va informar en el següents termes:

«De conformitat amb l'acord adoptat per la Junta de Govern Local el 15 de novembre de
2024, s'ha impulsat la creació d'este centre des de les Delegacions de Patrimoni i Servicis
Socials, trobant-se en tràmit el lloguer del local idoni per a la seua ubicació.

Concretament, es tractaria d'un immoble situat en Av. Real de Madrid, 11 de La Torre.
Respecte d'este local està prevista la realització d'obres per a la seua habilitació com a centre
auxiliar.

El seu horari de funcionament seria el mateix que el dels Centres Municipals de Servicis
Socials

En el moment que el local es trobe habilitat es destinaran els recursos imprescindibles per
a atendre les necessitats bàsiques que sorgisquen amb motiu de l'etapa de recuperació de les tres
Pedanies afectades.

El lloguer del local està previst vincular-lo a l'aplicació pressupostària de capítol II
destinada a arrendaments del Servici d'Atenció Primària»

Recentment, en la Junta de Govern Local, celebrada el 4 d’abril de 2025, es va aprovar la
cessió temporal de l’immoble que estava projectat perquè siguera un Centre Auxiliar de Serveis
Socials a l’entitat Creu Roja. Tal com consta en l’informe aprovat en JGL s’extrau que aquest
local va a ser compartit tant per l’entitat com pels serveis socials,

És per tot allò que, des del Grup Municipal Compromís es formula la següent pregunta:

Indique el nombre de personal, categories professionals, procedència (si pertanyen d’altre
CMSS, del servei o nova incorporació), la data de quan es va a ficar en marxa aquest recurs i
quina és la previsió de duració de la cessió d’espai amb la Creu Roja i destinació futura dels
espais cedits.
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Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al secretari
general del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És possible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»

RESPUESTA:

MARTA TORRADO DE CASTRO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
SERVEIS SOCIALS

En relación con la pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromis, al Consejo de
Distrito de la Junta Municipal de Pueblos del Sur a celebrar en sesión de 5 de mayo de 2025, con
el asunto “Centre Auxiliar de Serveis Socials”, se aporta la respuesta siguiente:

Indique el número de personal, categorías profesionales, procedencia (si pertenecen
de otro CMSS, del servicio o nueva incorporación), la fecha de cuándo se va a meter en
marcha este recurso y qué es la previsión de duración de la cesión de espacio con la Cruz
Roja y destino futuro de los espacios cedidos.

El Centro Auxiliar de Servicios Sociales iniciará su funcionamiento inicialmente con una
persona técnica de Trabajo Social del CMSS San Marcel·lí, estando previsto el incremento con
otra persona técnica cuando, próximamente, se produzcan incorporaciones de personal, previstas
para los próximos días.

El Centro se pondrá en marcha de manera inminente y el Acuerdo de cesión de uso de
parte del local señala que la duración de la presente cesión tendrá como límite temporal la
duración del protocolo de colaboración, esto es, 36 meses desde su puesta en marcha el 15 de
diciembre de 2024. Estando previstas la aprobación de posibles prórrogas anuales del citado
protocolo que permitirían su ampliación. Dada esta planificación a largo plazo, en estos
momentos no procede pronunciarse sobre el destino previsto de los espacios cedidos.

 

Indique el nombre de personal, categories professionals, procedència (si pertanyen
d’altre CMSS, del servei o nova incorporació), la data de quan es va a ficar en marxa aquest
recurs i quina és la previsió de duració de la cessió d’espai amb la Creu Roja i destinació
futura dels espais cedits.

El Centre Auxiliar de Servicis Socials iniciarà el seu funcionament inicialment amb una
persona tècnica de Treball Social del CMSS Sant Marcel·lí, estant previst l'increment amb una
altra persona tècnica quan, pròximament, es produïsquen incorporacions de personal, previstes
per als pròxims dies.
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El Centre es posarà en marxa de manera imminent i l'Acord de cessió d'ús de part del
local assenyala que la duració de la present cessió tindrà com a límit temporal la duració del
protocol de col·laboració, això és, 36 mesos des de la seua posada en marxa el 15 de desembre
de 2024. Estant previstes l'aprovació de possibles pròrrogues anuals del citat protocol que
permetrien la seua ampliació. Donada esta planificació a llarg termini, en estos moments no
procedix pronunciar-se sobre el destí previst dels espais cedits.

8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000005-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 10
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta formulada pel grup municipal Compromís respecte de l'atenció en el Centre Municipal
de Servicis Socials de Sant Marcel·lí i Quatre Carreres.
Pregunta formulada por el grupo municipal Compromís respecto de la atención en el Centro
Municipal de Servicios Sociales de San Marcelino y Quatre Carreres.
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES Y MAYORES

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Atenció CMSS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ERNESTO PERIS BRU, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD 

Detalle en una taula, a data de la recepció d’aquesta pregunta, quin és l’últim dia de cita i
quants dies hàbils d’espera té un/a usuari/a per ser atès en una primera intervenció i en una cita
prèvia als Centre Municipal de Sant Marcel·lí i Quatre Carreres.

Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al secretari
general del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És possible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»

RESPUESTA:

MARTA TORRADO DE CASTRO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
SERVEIS SOCIALS
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En relación con la pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromis, al Consejo de
Distrito de la Junta Municipal de Pueblos del Sur a celebrar en sesión de 5 de mayo de 2025, con
el asunto “Atención CMSS”, se aporta la respuesta siguiente:

Detalle en una tabla, a fecha de la recepción de esta pregunta, cuál es el último día de
cita y cuántos días hábiles de espera tiene uno/a usuario/a para ser atendido en una
primera intervención y en una cita previa en los Centro Municipal de San Marcel·lí y
Cuatro Carreres.

Según los registros de los Centros Municipales de Servicios Sociales (*CMSS), a fecha 22
de abril, la información es la siguiente.

CMSS SAN MARCEL·LÍ

-           Último día de cita: 30 de junio

-           Último día de cita en Primera Atención: 5 de junio

-           Días hábiles de espera: 47

-           Días hábiles de espera en Primera Atención: 30

CMSS CUATRO CARRERES

-           Últim día de cita: 28 de mayo

-           Último día de cita en Primera Atención: De acuerdo con la instrucción del Servicio,
se atiende en el día

-           Días hábiles de espera: 24

-           Días hábiles de espera en Primera Atención: No aplica.

  Actualmente se está planificando, para su implantación en los *CMSS, un servicio de
primera atención para que la ciudadanía pueda ser atendida sin listas de espera.

Además en breves fechas se abrirá un nuevo Centro Social de Servicios Sociales en la
Torre para atender inmediatamente las personas de las 3 pedanías, con el que estos registros
disminuirán considerablemente los días de espera.

 

Detalle en una taula, a data de la recepció d’aquesta pregunta, quin és l’últim dia de cita
i quants dies hàbils d’espera té un/a usuari/a per ser atès en una primera intervenció i en una
cita prèvia als Centre Municipal de Sant Marcel·lí i Quatre Carreres.

Segons els registres dels Centres Municipals de Servicis Socials (CMSS), a data 22
d’abril, la informació és la següent.
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CMSS SANT MARCEL·LÍ

-              Últim dia de cita: 30 de juny

-              Últim dia de cita en Primera Atenció: 5 de juny

-              Dies hàbils d'espera: 47

-              Dies hàbils d'espera en Primera Atenció: 30

CMSS QUATRE CARRERES

-              Últim dia de cita: 28 de maig

-              Últim dia de cita en Primera Atenció: D’acord amb la instrucció del Servici,
s’atén al dia

-              Dies hàbils d'espera: 24

-              Dies hàbils d'espera en Primera Atenció: No aplica.

Actualment s'està planificant, per a la seua implantació en els CMSS, un servici de
primera atenció perquè la ciutadania puga ser atesa sense llistes d'espera.

A més en breus dates s'obrirà un nou Centre Social de Servicis Socials a la Torre per a
atendre immediatament les persones de les 3 pedanies, amb el que estos registres disminuiran
considerablement els dies d'espera.

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000005-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 11
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup municipal Compromís respecte de la freqüència de l'EMT.
Pregunta presentada por el grupo municipal Compromís respecto de la frecuencia de la EMT.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Freqüència EMT 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL JOSEP MARZO CAMARASA, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD

Detalle en una taula, diferenciant entre els següents mesos: abril 2023, abril 2024 i abril
2025, quines són les freqüències, franges horàries, nombre d’autobusos, temps d’espera mitjà i
recorreguts de les línies 23, 24 ,25, 14, 15, 30.
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Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al secretari
general del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És possible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE MOVILIDAD

RESPUESTA

En respuesta al escrito que presentan, se procede a facilitar los datos solicitados:

Frecuencias y tiempos de espera

En la siguiente tabla figuran los datos de frecuencias de circulación medias para cada línea,
equivalentes a los tiempos de espera medios, en función de los diferentes tipos de día.
Adicionalmente, para su correcta interpretación, aparecen los valores de demanda diaria para
cada línea según el tipo de día considerado. Por último, se calcula el incremento experimentado
entre 2023 y 2025 por cada una de estas magnitudes.

De la observación de las tablas se puede apreciar que, si bien se observan decrementos en
las frecuencias de circulación de algunas líneas, y también algunas mejoras, la demanda en todas
ellas ha experimentado un crecimiento extraordinario, en línea con el conjunto de la red en la que
sigue aumentando, mes tras mes, el número de personas que utilizan los autobuses de EMT para
realizar sus desplazamientos, batiendo todos los registros históricos.
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De hecho, para poder interpretar correctamente los datos expuestos, ha de reseñarse que la
frecuencia de circulación está afectada directamente por esos incrementos tan importantes que la
demanda está registrando. Y ello es así porque la frecuencia viene determinada por dos variables:
la velocidad comercial y la disponibilidad de recursos, por lo cual para mejorar los valores de
frecuencia debería aumentar la velocidad comercial de la red o incrementarse el número de
autobuses en servicio.

En cuanto al primer factor, la velocidad comercial, existe una relación inversamente
proporcional entre la demanda y la velocidad comercial, es decir, con carácter general los
incrementos de demanda llevan aparejadas minoraciones de la velocidad comercial. Esta es una
situación lógica, ya que si existe un mayor número de personas que accede a los vehículos los
tiempos empleados en las operaciones de subida y bajada del pasaje son mayores y, por tanto,
aumentan los tiempos de parada durante el trayecto incrementando el tiempo total que el autobús
emplea en efectuar su recorrido comercial.

En lo relativo a la disponibilidad de recursos, es necesario señalar que el número total de
autobuses que componen la flota de EMT València no ha sufrido variación en los últimos años,
poniendo de manifiesto la falta de planificación existente en periodos anteriores, lo cual ha
impedido atender de mejor manera los aumentos de demanda tan importantes experimentados
desde mediados de 2023.

Considerando, por tanto, que la velocidad comercial disminuye con el aumento de
demanda y que la disponibilidad de autobuses no ha aumentado, las frecuencias de circulación
han sufrido, en general, un lógico, aunque ligero, empeoramiento.

No obstante, conviene hacer algunas consideraciones adicionales para poder interpretar
correctamente estos datos.

Por ejemplo, hay que señalar que las frecuencias de la línea 23 existentes en abril de 2023
no pueden compararse con las de los años posteriores pues el recorrido cambió de forma drástica
cuando se produjo la ampliación de su recorrido desde La Punta hasta Porta de la Mar el 29 de
febrero de 2024, con el objetivo de atender las peticiones recibidas por parte de los vecinos de La
Punta, que solicitaban el restablecimiento de la conexión directa entre La Punta, el Centro de
especialidades de Escultor José Capuz y el centro de la ciudad, conexión de la que carecía desde
la modificación llevada a cabo en abril de 2023, cuando se suprimió la línea 15.

Es importante señalar que de las zonas y pueblos del sur de la ciudad La Punta era la única
sin conexión directa con el centro de la ciudad, ya que Horno de Alcedo (línea 9), Castellar (línea
14), Pinedo (líneas 24 y 25), La Torre (líneas 9 y 27), El Saler (líneas 24 y 25), El Palmar (línea
24) y El Perellonet (línea 25) sí tenían esa relación de movilidad directa cubierta.

Esta ampliación, además de dar solución a las peticiones vecinales de La Punta, ha
supuesto un mejor aprovechamiento de los recursos asignados a la línea ya que, dadas las
características del recorrido anterior y su bajo número de usuarios, la línea 23 presentaba con
diferencia una de las tasas de uso más bajas de la red.

En cualquier caso, los niveles de demanda ratifican la bondad del cambio experimentado
por esta línea, cuyo crecimiento en el año 2024 sobre el 2023 se situó por encima del 45%,
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mientras que en los tres primeros meses de 2025 el número de desplazamientos registrado en esta
línea 23 supera en más del 17% los contabilizados en idéntico periodo del año anterior, siendo
importante poner de manifiesto que se ha incrementado el número de personas usuarias tanto en
el tramo nuevo como en las paradas ya anteriormente atendidas de los Poblados del Sur.

En cuanto a las líneas 24 y 25, además de hacer constar la mejora de las frecuencias
experimentada por esta última en cualquier tipo de día, así como el incremento de la línea 24 en
los días sábados y festivos, es importante reseñar que desde el pasado verano se ha procedido a
adecuar el horario de ambas líneas de tal modo que el paso por el tramo que comparten se realiza
con una excelente regularidad, lo que ha resultado en un mejor servicio para las personas que
utilizan el transporte en esas zonas, que ahora disponen de una frecuencia de paso regular, pues
de poco sirve que pasen dos autobuses seguidos uno a continuación del otro.

Franjas horarias

Seguidamente se reflejan las horas de inicio y finalización del servicio para las líneas
consideradas, diferenciando entre tipologías de día.

Autobuses

En la tabla que se figura a continuación aparece el número de autobuses empleado para el
desarrollo del servicio de cada una de las líneas consideradas.

Como se puede apreciar, el número de vehículos dedicados a estas líneas no sólo no ha
disminuido en ningún caso si no que en líneas como la 24 y la 25 dicha cifra se ha incrementado,
particularmente en sábados y festivos, proporcionando, con ello, un mejor servicio a la
ciudadanía.
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En resumen, cabe concluir que se está afrontando un crecimiento histórico de la demanda
sin disponer de un incremento de la flota en consonancia con aquel, debido a la falta de
planificación existente en los periodos anteriores.

Es por ello que, desde el primer momento en que esta corporación asumió la dirección de
la empresa, se procedió a incorporar la planificación como una herramienta esencial para la
gestión de esta entidad, procediéndose a elaborar un plan de inversiones que, entre otras
cuestiones, contempla la adquisición de nuevos vehículos de una manera ordenada y sistemática,
de forma que a su finalización se hayan conseguido dos objetivos básicos: la modernización y
electrificación de la flota, para contribuir a la sostenibilidad medioambiental y el aumento de la
capacidad de transporte ofertada, mediante el incremento tanto del número de autobuses
articulados como del total de autobuses que conformarán la flota de EMT, lo que permitirá
mejorar el servicio.

Fruto de esta planificación y de la inversión comprometida ya se está produciendo la
llegada de nuevos autobuses, por lo que es previsible que la ciudadanía pueda disfrutar, a medida
que vayan incorporándose los nuevos vehículos, de un servicio cada vez más eficiente y
sostenible.

Concretamente, en lo relativo a la frecuencia de circulación, el aumento de la flota de EMT
permitirá, en el futuro, mejorarla en aquellas líneas que más lo requieran para atender todas las
necesidades de movilidad de la ciudadanía.

Adicionalmente, cabe señalar que se encuentra en su fase final de elaboración el Plan
Director 2025-2030 con el que, tras analizar el conjunto de relaciones de movilidad en la ciudad
y determinar cuales son las necesidades de la población en ese sentido, se definirá una nueva
configuración de la red con el objetivo de mejorar el servicio prestado por EMT.

Se anexan a continuación los archivos con los recorridos de las líneas 23, 24, 25, 14 y 30
en los tres años citados.

RESPOSTA

En resposta a l'escrit que presenten,  procedim a facilitar les dades sol·licitades:

Freqüències i temps d'espera

En la següent taula figuren les dades de freqüències de circulació mitjanes per a cada línia,
equivalents als temps d'espera mitjans, en funció dels diferents tipus de dia. Addicionalment, per
a la seua correcta interpretació, apareixen els valors de demanda diària per a cada línia segons el
tipus de dia considerat. Finalment, es calcula l'increment experimentat entre 2023 i 2025 per cada
una d'estes magnituds.
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De l'observació de les taules es pot apreciar que, si bé s'observen decrements en les
freqüències de circulació d'algunes línies, i també algunes millores, la demanda en totes elles ha
experimentat un creixement extraordinari, en línia amb el conjunt de la xarxa en la qual continua
augmentant, mes rere mes, el nombre de persones que utilitzen els autobusos d'EMT per a
realitzar els seus desplaçaments, batent tots els registres històrics.

De fet, per a poder interpretar correctament les dades exposades, ha de ressenyar-se que la
freqüència de circulació està afectada directament per eixos increments tan importants que la
demanda està registrant. I això és així perquè la freqüència ve determinada per dos variables: la
velocitat comercial i la disponibilitat de recursos, per la qual cosa per a millorar els valors de
freqüència hauria d'augmentar la velocitat comercial de la xarxa o incrementar-se el nombre
d'autobusos en servici.

Quant al primer factor, la velocitat comercial, existix una relació inversament proporcional
entre la demanda i la velocitat comercial, és a dir, amb caràcter general els increments de
demanda porten aparellades minoracions de la velocitat comercial. Esta és una situació lògica, ja
que si existix un major nombre de persones que accedix als vehicles els temps emprats en les
operacions de pujada i baixada del passatge són majors i, per tant, augmenten els temps de parada
durant el trajecte incrementant el temps total que l'autobús empra a efectuar el seu recorregut
comercial.

Quant a la disponibilitat de recursos, és necessari assenyalar que el nombre total
d'autobusos que componen la flota d'EMT València no ha patit variació en els últims anys,
posant de manifest la falta de planificació existent en períodes anteriors, la qual cosa ha impedit
atendre de millor manera els augments de demanda tan importants experimentats des de mitjan
2023.

Considerant, per tant, que la velocitat comercial disminuïx amb l'augment de demanda i
que la disponibilitat d'autobusos no ha augmentat, les freqüències de circulació han patit, en
general, un lògic, encara que lleuger, empitjorament.
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No obstant això, convé fer algunes consideracions addicionals per a poder interpretar
correctament estes dades.

Per exemple, cal assenyalar que les freqüències de la línia 23 existents a l'abril de 2023 no
poden comparar-se amb les dels anys posteriors perquè el recorregut va canviar de manera
dràstica quan es va produir l'ampliació del seu recorregut des de La Punta fins a Porta de la Mar
el 29 de febrer de 2024, amb l'objectiu d'atendre les peticions rebudes per part dels veïns de La
Punta, que sol·licitaven el restabliment de la connexió directa entre La Punta, el Centre
d'especialitats d'Escultor José Capuz i el centre de la ciutat, connexió de la qual mancava des de
la modificació duta a terme a l'abril de 2023, quan es va suprimir la línia 15.

És important assenyalar que de les zones i pobles del sud de la ciutat La Punta era l'única
sense connexió directa amb el centre de la ciutat, ja que Forn d'Alcedo (línia 9), Castellar (línia
14), Pinedo (línies 24 i 25), La Torre (línies 9 i 27), El Saler (línies 24 i 25), El Palmar (línia 24) i
El Perellonet (línia 25) sí que tenien eixa relació de mobilitat directa coberta.

Esta ampliació, a més de donar solució a les peticions veïnals de la Punta, ha suposat un
millor aprofitament dels recursos assignats a la línia ja que, donades les característiques del
recorregut anterior i el seu baix nombre d'usuaris, la línia 23 presentava amb diferència una de les
taxes d'ús més baixes de la xarxa.

En qualsevol cas, els nivells de demanda ratifiquen la bondat del canvi experimentat per
esta línia, el creixement de la qual l'any 2024 sobre el 2023 es va situar per damunt del 45%,
mentres que en els tres primers mesos de 2025 el nombre de desplaçaments registrat en esta línia
23 supera en més del 17% els comptabilitzats en idèntic període de l'any anterior, sent important
posar de manifest que s'ha incrementat el nombre de persones usuàries tant en el tram nou com
en les parades ja anteriorment ateses dels Poblats del Sud.

Quant a les línies 24 i 25, a més de fer constar la millora de les freqüències experimentada
per esta última en qualsevol tipus de dia, així com l'increment de la línia 24 en els dies dissabtes i
festius, és important ressenyar que des del passat estiu s'ha procedit a adequar l'horari de les dos
línies de tal mode que el pas pel tram que compartixen es realitza amb una excel·lent regularitat,
la qual cosa ha resultat en un millor servici per a les persones que utilitzen el transport en eixes
zones, que ara disposen d'una freqüència de pas regular, perquè de poc servix que passen dos
autobusos seguits un a continuació de l'altre.

 Franges horàries

Seguidament es reflectixen les hores d'inici i finalització del servici per a les línies
considerades, diferenciant entre tipologies de dia.
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Autobusos

En la taula que es figura a continuació apareix el nombre d'autobusos emprat per al
desenrotllament del servici de cada una de les línies considerades.

Com es pot apreciar, el nombre de vehicles dedicats a estes línies no sols no ha disminuït
en cap cas si no que en línies com la 24 i la 25 esta xifra s'ha incrementat, particularment en
dissabtes i festius, proporcionant, amb això, un millor servici a la ciutadania.

En resum, cal concloure que s'està afrontant un creixement històric de la demanda sense
disposar d'un increment de la flota d'acord amb aquell, a causa de la falta de planificació existent
en els períodes anteriors.

És per això que, des del primer moment en què esta corporació va assumir la direcció de
l'empresa, es va procedir a incorporar la planificació com una ferramenta essencial per a la gestió
d'esta entitat, procedint-se a elaborar un pla d'inversions que, entre altres qüestions, contempla
l'adquisició de nous vehicles d'una manera ordenada i sistemàtica, de manera que a la seua
finalització s'hagen aconseguit dos objectius bàsics: la modernització i electrificació de la flota,
per a contribuir a la sostenibilitat mediambiental i l'augment de la capacitat de transport oferida,
mitjançant l'increment tant del nombre d'autobusos articulats com del total d'autobusos que
conformaran la flota d'EMT, la qual cosa permetrà millorar el servici.

Fruit d'esta planificació i de la inversió compromesa ja s'està produint l'arribada de nous
autobusos, per la qual cosa és previsible que la ciutadania puga gaudir, a mesura que vagen
incorporant-se els nous vehicles, d'un servici cada vegada més eficient i sostenible.
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Concretament, quant a la freqüència de circulació, l'augment de la flota d'EMT permetrà,
en el futur, millorar-la en aquelles línies que més el requerisquen per a atendre totes les
necessitats de mobilitat de la ciutadania.

Addicionalment, cal assenyalar que es troba en la seua fase final d'elaboració el Pla
Director 2025-2030 amb el qual, després d'analitzar el conjunt de relacions de mobilitat a la
ciutat i determinar quines són les necessitats de la població en eixe sentit, es definirà una nova
configuració de la xarxa amb l'objectiu de millorar el servici prestat per EMT.

S'annexen a continuació els arxius amb els recorreguts de les línies 23, 24, 25, 14 i 30 en
els tres anys citats.
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10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000005-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 12
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup municipal Compromís sobre el Cens de gossos.
Pregunta presentada por el grupo municipal Compromís sobre el Censo de perros.
DIRIGIDA A:
C2304-REL INST- MEDIOS COM-TRANSPARENCIA-PROTECC. CIVIL

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Cens

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL JOSEP MARZO CAMARASA, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA DE POBLES DEL SUD

Detalle en una taula el nombre de gossos censats (RVI) en cadascú dels pobles de València
de l’àmbit d’actuació d’aquesta Junta Municipal de Districte.

RESPUESTA:

JUAN CARLOS CABALLERO MONTAÑES - REGIDOR/A DELEGAT/DA -
DELEGACIÓ DE TRANSPARÈNCIA, INFORMACIÓ I DEFENSA DE LA CIUTADANIA

Detalle en una taula el nombre de gossos censats (RVI) en cadascú dels pobles de
València de l’àmbit d’actuació d’aquesta Junta Municipal de Districte. 

El censo de animales se encuentra por códigos postales de manera que los hemos
clasificado del siguiente modo:

Forn d’Alcedo: 46026  y Castellar-l’Oliveral: 46026: 755 perros censados
Pinedo, El Saler, El Palmar, El Perellonet: 46012: 223 perros censados
La Torre junto con otras partes del distrito 46017( L’Hort de Senabre: 46017,Sant
Marcel·lí: 46017, Camí Real: 46017) : 1.406 perros censados 

 

 

Detalle en una taula el nombre de gossos censats (RVI) en cadascú dels pobles de
València de l’àmbit d’actuació d’aquesta Junta Municipal de Districte. 

El cens d'animals es troba per codis postals de manera que els hem classificats del següent
mode: 

Forn d’Alcedo: 46026 i Castellar-l’Oliveral: 46026: 755 gossos censats
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Pinedo, El Saler, El Palmar, El Perellonet: 46012: 223 gossos censats
La Torre juntament amb altres parts del districte 46017( L’Hort de Senabre: 46017,Sant
Marcel·lí: 46017, Camí Real: 46017) : 1.406 gossos censats

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000005-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 13
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup municipal Compromís sobre l'activitat econòmica del polígon de
Forn d'Alcedo.
Pregunta presentada por el grupo municipal Compromís sobre la actividad económica del
polígono de Horno de Alcedo.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Activitat econòmica Polígon Forn d’Alcedo

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ALEJANDRO RAMÓN ÁLVAREZ, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA DE POBLES DEL SUD

Detalle quin és el nombre d’inspeccions i d’expedient de restauració de la legalitat que
s’han dut a terme en les activitats econòmica que són d’àmbit del Polígon de Forn d’Alcedo.
Durant l’any 2024 i els mesos produïts a l’any vigent. Cite els expedients relacionats.

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

EN RESPUESTA A LA PREGUNTA REALIZADA POR EL GRUPO MUNICIPAL
COMPROMÍS A LA JUNTA MUNICIPAL POBLES DEL SUD DEL 5 DE MAYO DE 2025

Según nos traslada el Servicio de Actividades ningún expediente de restauración de
legalidad se ha iniciado durante el año 2024 o los meses del año vigente.

Segons ens trasllada el Servici d'Activitats cap expedient de restauració de legalitat s'ha
iniciat durant l'any 2024 o els mesos de l'any vigent.
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12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000005-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 14
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup municipal Compromís sobre el Centre d'Activitats Persones
Majors de Pinedo.
Pregunta presentada por el grupo municipal Compromís sobre el Centro de Actividades
Personas Mayores de Pinedo.
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES Y MAYORES
C2310-SERVICIOS SOCIALES Y MAYORES

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - REGIDOR - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Centre Activitats Persones Majors Pinedo

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, LA PORTAVEU MERCHE
ALABAU SIURANA I EL VOCAL ALEJANDRO RAMÓN ÁLVAREZ, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA DE POBLES DEL SUD

El Centre Municipal d’Activitats per a persones majors de Pinedo està ubicat en un baix de
la Travessia de Pinedo al Mar, 53. Es tracta d’un immoble que l’Ajuntament de València te llogat
a un particular. Un local de més de 35 anys d’antiguitat que està pràcticament d’origen amb greus
problemes d’humitat a les parets i d’insonorització. A més el terra del local fet de ciment, està
molt deteriorat i esdevé molt perillós quan plou ja que esvara moltíssim. De fet fa poc més d’un
més hi hagué un accident amb una usuària per eixe motiu. 

El mobiliari és escàs i antic i la cafeteria no té contractada prou potència i cada vegada que
connecten més de dos aparells, vota la llum.

Segons ens ha traslladat la directiva en reunió mantinguda amb regidors d’este grup
municipal, l’anterior regidor competent, José Gosalves es va comprometre a l’adquisició per part
de l’Ajuntament de València d’un nou local situat en el carrer Manuel Sigüenza, un local de
propietat privada que està en venta i amb els propietaris del qual s’hauria entrat ja en
negociacions. 

Per tot l’exposat anteriorment, el Grup Municipal Compromís formula la següent
pregunta: 

S’ha pres per part de la Regidoria de Majors la decisió de traslladar el centre d’Activitats
Per a Persones Majors de Pinedo a un local nou?. En cas afirmatiu indicar quan i el lloc on es te
previst traslladar-lo.

RESPUESTA:

MARTA TORRADO DE CASTRO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
MAJORS
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En relación con la pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromis, al Consejo de
Distrito de la Junta Municipal de Pueblos del Sur a celebrar en sesión de 5 de mayo de 2025, con
el asunto “Centre Activitats Persones Majors Pinedo”, se aporta la respuesta siguiente:

¿Se ha tomado por parte de la Concejalía de Mayores la decisión de trasladar el
centro de Actividades Para Personas Mayores de Pinedo a un local nuevo? En caso
afirmativo indicar cuando y el lugar donde se té previsto trasladarlo.

  -. Desde el Servicio de Mayores se ha trasladado las peticiones de mantenimiento
 que, en la dinámica habitual de la Directiva, han ido solicitando para el local actualordinario

ubicado en Travesía Pinedo al Mar 33, a los Servicios responsables y competentes para su
resolución, que son los Servicios de Arquitectura y Centrales Técnicos.

Además, en aquellas otras peticiones solicitadas a este Servicio que pudieran haber
supuesto posibles proyectos o reformas que pudiesen transcender ,del mantenimiento ordinario
se ha enviado al Servicio Municipal de Arquitectura y Servicios Centrales Técnicos para que
trasladaran directamente, a través del inspector de Zona asignado o superior inmediato, la posible
viabilidad o no de la misma a la Directiva.

-. Que no existe ninguna petición formulada a este Servicio al respecto de la solicitud de un
nuevo Centro Municipal de Mayores y/o Residencia, siendo la competencia de este último
recurso de la GVA.

S’ha pres per part de la Regidoria de Majors la decisió de traslladar el centre
d’Activitats Per a Persones Majors de Pinedo a un local nou?. En cas afirmatiu indicar
quan i el lloc on es te previst traslladar-lo.

 -. Des del Servici de Majors s'ha traslladat les peticions de manteniment ordinari que, en la
dinàmica habitual de la Directiva, han anat sol·licitant per al local actual situat en Travessia
*Pinedo a la Mar 33, als Servicis responsables i competents per a la seua resolució, que són els
Servicis d'Arquitectura i Centrals Tècnics.

A més, en aquelles altres peticions sol·licitades a este Servici que pogueren haver suposat
possibles projectes o reformes que pogueren transcendir del manteniment ordinari, s'ha enviat al
Servici Municipal d'Arquitectura i Servicis Centrals Tècnics perquè traslladaren directament, a
través de l'inspector de Zona assignat o superior immediat, la possible viabilitat o no de la
mateixa a la Directiva.

-. Que no existix cap petició formulada a este Servici referent a la sol·licitud d'un nou
Centre Municipal de Majors i/o Residència, sent la competència d'este últim recurs de la GVA.

RESPUESTA:

MARTA TORRADO DE CASTRO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
MAJORS
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En relación con la pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís al
Consejo del Distrito de la Junta Municipal de Pueblos del Sur, de 5 de mayo de 2025, se
aporta la respuesta siguiente:

La Concejalía de Servicios Sociales y Mayores es conocedora de la situación del CMAPM
de la pedanía de Pinedo.

En este momento se están valorando todas las posibilidades para solventar el problema del
local en la pedanía de Pinedo, teniendo en cuenta todas las acciones que inició el anterior
concejal.

Una vez analizada la situación y sus posibilidades, se tomaran las decisiones oportunas,
con el conocimiento, colaboración y aportaciones de la directiva del centro de mayores.

En relació amb la pregunta presentada pel Grup Municipal Compromis al Consell
del Districte de la Junta Municipal de Pobles del Sud, de 5 de maig de 2025, s'aporta la
resposta següent:

La Regidoria de Servicis Socials i Majors és coneixedora de la situació del CMAPM de la
pedania de Pinedo.

En este moment s'estan valorant totes les possibilitats per a solucionar el problema del
local en la pedania de Pinedo, tenint en compte totes les accions que va iniciar l'anterior regidor.

Una vegada analitzada la situació i les seues possibilitats, es prengueren les decisions
oportunes, amb el coneixement, col·laboració i aportacions de la directiva del centre de majors.

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000053-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup municipal Socialista sobre la freqüència línies de l'EMT.
Pregunta presentada por el grupo municipal Socialista sobre la frecuencia líneas de la EMT.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

BORJA SANTAMARIA HERRERO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, FRANCISCO JOSÉ BAYONA TRIBALDOS, EN SU NOMBRE Y EN EL
DEL GRUPO MUNICIPAL A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD

¿Cuál es la Frecuencia de las líneas de la EMT que van a los Pobles del Sud los días
laborables y los festivos?

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE MOVILIDAD
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Se exponen seguidamente las tablas de frecuencia según tipo de día y por franjas horarias
para las líneas que van a los Pobles del Sud, esto es, las líneas 9, 14, 23, 24, 25 y 27.



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 5 DE
MAIG DE 2025 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 5 DE MAYO DE 2025

57

##ANEXO-2121237##

 

LINEA 9

HORARIO 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26

LAB 18 9 8 9 9 9 9 9 9 9 10 10 11 10 10 10 13 33 38 35 35

SÁB 35 21 13 12 12 12 13 13 13 12 12 12 13 13 14 12 12 38 38 35 38

FST 40 35 15 15 16 15 15 17 17 16 16 15 14 14 13 13 14 35 38 35 35

LINEA 14

HORARIO 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26

LAB 35 25 15 15 15 15 15 15 15 14 14 14 14 15 16 17 26 75 73 70

SÁB 24 19 19 20 20 20 20 20 19 19 19 19 19 20 20 37 75 73 70 73

FST 24 23 22 18 18 19 24 24 24 20 18 18 18 19 26 65 73 70

LINEA 23

HORARIO 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22

LAB 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 45 48

SÁB 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 45 48

FST 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 50 45 48

LINEA 24

HORARIO 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27

LAB 60 68 65 65 65 65 65 65 65 65 63 58 38 40 40 95 105 105

SÁB 40 33 33 30 33 31 33 34 33 34 33 30 28 37 40 95 105 105 105 105

FST 40 33 33 30 33 31 33 34 33 34 33 30 23 28 40 93 105 105

LINEA 25

HORARIO 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26

LAB 20 23 27 33 40 33 33 33 33 25 33 33 33 30 28 39 33 68 105 105

SÁB 29 34 25 25 30 34 33 33 33 33 33 33 31 37 39 33 68 105 105 105

FST 29 34 25 25 30 34 33 33 33 33 33 33 31 31 35 33 68 105 105

LINEA 27

HORARIO 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27

LAB 20 7 6 6 6 6 6 7 7 7 7 8 8 7 7 8 12 43 50 50

SÁB 50 35 11 9 10 12 13 13 13 12 11 10 10 10 9 8 10 25 25 25 25 25

FST 45 22 11 11 12 14 15 15 14 14 14 14 12 12 12 15 40 50 50

Frecuencia media por franja horaria

Frecuencia media por franja horaria

Frecuencia media por franja horaria

Frecuencia media por franja horaria

Frecuencia media por franja horaria

Frecuencia media por franja horaria
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1.  

14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000053-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup municipal Socialista sobre activitats extraescolars.
Pregunta presentada por el grupo municipal Socialista sobre actividades extraescolares.
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

BORJA SANTAMARIA HERRERO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, FRANCISCO JOSÉ BAYONA TRIBALDOS, EN SU NOMBRE Y EN EL
DEL GRUPO MUNICIPAL A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD

¿Qué actividades extraescolares se han hecho desde la Dana en todos los colegios de las
pedanías del sud?

RESPUESTA:

ROCIO GIL UNCIO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ D'EDUCACIÓ

En relación a la pregunta formulada a la Junta Municipal de Pobles del Sud por el concejal
Francisco José Bayona Tribaldos, en su nombre y en el del Grupo Municipal Socialista. 

¿Qué actividades extraescolares se han hecho desde la Dana en todos los colegios de
las pedanías del sud?

Programas relacionados con el medio ambiente, el arte, el patrimonio, la educación
inclusiva y la participación ciudadana:

 Medio ambiente:

Fósiles: testigos del pasado - CEIP Castellar-Oliveral

VALENCIA, QUE TE QUIERO VERDE. Conociendo el antiguo cauce del Río Túria -
CEIP Castellar-Oliveral

VALENCIA, QUE TE QUIERO VERDE. Conociendo el antiguo cauce del Río Túria -
CEIP Padre Manjón

VALENCIA, QUE TE QUIERO VERDE: MEDIO AMBIENTE      - CEIP Padre Manjón

Fósiles: testigos del pasado - CEIP Forn d' Alcedo

Fósiles: testigos del pasado - CEIP Forn d' Alcedo
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1.  

Programados: El secreto de Viveros - CEIP Padre Manjón          

 

Arte:

Experimentando con la belleza - CEIP Forn d' Alcedo

Experimentando con la belleza - CEIP Padre Manjón

 

Patrimonio:

La ruta de los colores: Graffiti y arte urbano en València - CEIP Padre Manjón

VALENCIA, QUE TE QUIERO VERDE: PATRIMONIO - CEIP Castellar-Oliveral

La Paseandera: paseos por València al azar y sin prisas. La Playa de la Malvarrosa - CEIP
Padre Manjón

La Paseandera: paseos por València al azar y sin prisas - CEIP Forn d' Alcedo

Educación inclusiva y la participación ciudadana:

Vive tus emociones - CEIP Padre Manjón

Taller “Juego Limpio” - CEIP Castellar-Oliveral

Taller “Juego Limpio” - CEIP Padre Manjón

Taller “Juego Limpio” - CEIP Forn d' Alcedo

Coeducación: caminando por la igualdad - CEIP Padre Manjón

Fomentando la convivencia escolar - IES El Ravatxol (Castellar- Oliveral)

Vive tus emociones - CEIP Forn d' Alcedo

Vive tus emociones - IES El Ravatxol (Castellar- Oliveral)

Vive tus emociones - CEIP Padre Manjón

Vive tus emociones - CEIP Castellar-Oliveral

2.       REDIBUIXEM L’ESPAI: REPENSAR LOS ENTORNOS ESCOLARES EN
CLAVE DE SOSTENIBILIDAD Y AGENDA 2030:

CEIP Forn d’Alcedo
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1.  

1.  

1.  

1.  

CEIP Castellar-l’Oliveral

CEIP Padre Manjón

CEIP 8 de març

CEIP Cavite- Isla de Hierro

CEIP La Fonteta

 

TOTÓ CINEMA ESCOLAR ITINERANTE. EDICIÓN ESPECIAL PEDANÍA DE
LA TORRE (CEIP Padre Manjón).

Invitación gratuita al BIOPARC a los centros afectados por la DANA:

C.E.I.P. CASTELLAR OLIVERAL

COLEGIO NUESTRA SEÑORA DEL ROSARIO

C.E.I.P. PADRE MANJÓN

I.E.S. RAVATXOL

 C.E.I.P. HORNO DE ALCEDO

 CEE ROSA LLÁCER

 ESCOLA INFANTIL LES FORMIGUETES

 

Conciertos de Navidad de Sedajazz en los colegios afectados por la DANA:

C.E.I.P. PADRE MANJÓN

C.E.I.P. HORNO DE ALCEDO

C.E.I.P. CASTELLAR OLIVERAL

I.E.S. RAVATXOL

COLEGIO NUESTRA SEÑORA DEL ROSARIO

Hermanamiento entre los colegios municipales y los colegios afectados por la Dana:

CEIP Padre Manjón y Colegio Nuestra Sra. del Rosario con CM Grisolía.

CEIP Horno de Alcedo con CM Fernando de los Ríos
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CEIP Castellar Oliveral con CM Benimaclet

7. Cuentacuentos y talleres (CEIP Padre Manjón):

“Un dia de conte amb Kummerlin. Viatja, viatja”, a cargo de Kummerlin, dirigida a niños
y niñas de 2 y 3 años.

"Roba estesa”, a cargo de Eva Andújar, para niños y niñas de 4 y 5 años.

“Divinos animales”, a cargo de Paula Carbonell, dirigida al alumnado de 1º y 2º de
Primaria.

Seis talleres impartidos por la empresa Edukere, dirigidos a todos los grupos de 3º, 4º, 5º y
6º de Primaria.

8. Proyecto Ruta Natural de EMT (CEIP Padre Manjón)

9. "En BUSca de la diversión" de EMT

CEIP Padre Manjón

CEIP Castellar-l’Oliveral

10. Gincana "Conoce el bus rojo de EMT" (CEIP Padre Manjón)

11. Charlas de prevención de PLV a alumnado de Primaria y la ESO en Forn
d’Alcedo, La Torre, El Saler, Pinedo y Castellar-l’Oliveral, relativas a:

Acoso Escolar - Ciberbulling

Bicicleta - VMP

Cannabis - Botellón - Conductas Adictivas

Conductas Antisociales

Diversidad Funcional

Emergencias - Primeros Auxilios

Igualdad, Racismo y Xenofobia

Juegos Online

Pirotecnia

Redes Sociales - Nuevas Tecnologías

Violencia de Género
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Adicionalmente, se han organizado las siguientes actividades infantiles en las pedanías del
Sur:

Jornada de Esports al Barri (La Torre). Además, se está impulsando la programación de
escuelas deportivas, así como jornadas de promoción de distintas modalidades y el apoyo a
proyectos específicos de entidades deportivas locales que desarrollan su actividad en los centros
educativos o instalaciones próximas a los mismos.

Espectáculo “Magia para todos” (Castellar-l’Oliveral, Forn d’Alcedo y La Torre).

Talleres infantiles navideños (Castellar-l’Oliveral).

Programación de Valencia Innovation Capital, como “ELESKY EN CONCIERTO - Una
navidad de cine y videojuegos” (Castellar-l’Oliveral).

_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

En relació a la pregunta formulada a la Junta Municipal de Pobles del Sud pel regidor
Francisco José Bayona Tribaldos, en el seu nom i en el del Grup Municipal Socialista.

Quines activitats extraescolars s'han fet des de la Dana en tots els col·legis de les
pedanies del sud?

Programes relacionats amb el medi ambient, l'art, el patrimoni, l'educació inclusiva i la
participació ciutadana:

Medi ambient:

Fòssils: testimonis del passat - CEIP Castellar-Oliveral

VALÈNCIA, QUE ET VULL VERDA. Coneixent l'antic llit del Riu Túria - CEIP
Castellar-Oliveral

VALÈNCIA, QUE ET VULL VERDA. Coneixent l'antic llit del Riu Túria - CEIP Pare
Manjón

VALÈNCIA, QUE ET VULL VERDA: MEDI AMBIENT - CEIP Pare Manjón

Fòssils: testimonis del passat - CEIP Forn d' Alcedo

Fòssils: testimonis del passat - CEIP Forn d' Alcedo

Programats: El secret de Vivers - CEIP Pare Manjón

Art:

Experimentant amb la bellesa - CEIP Forn d' Alcedo
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Experimentant amb la bellesa - CEIP Pare Manjón

Patrimoni:

La ruta dels colors: Grafiti i art urbà a València - CEIP Pare Manjón

VALÈNCIA, QUE ET VULL VERDA: PATRIMONI - CEIP Castellar-Oliveral

La Paseandera: passejos per València a l'atzar i sense presses. La Platja de la Malva-rosa
- CEIP Pare Manjón

La Paseandera: passejos per València a l'atzar i sense presses - CEIP Forn d' Alcedo

Educació inclusiva i la participació ciutadana:

Viu les teues emocions - CEIP Pare Manjón

Taller “Joc Net” - CEIP Castellar-Oliveral

Taller “Joc Net” - CEIP Pare Manjón

Taller “Joc Net” - CEIP Forn d' Alcedo

Coeducació: caminant per la igualtat - CEIP Pare Manjón

Fomentant la convivència escolar - IES El Ravatxol (Castellar- Oliveral)

Viu les teues emocions - CEIP Forn d' Alcedo

Viu les teues emocions - IES El Ravatxol (Castellar- Oliveral)

Viu les teues emocions - CEIP Pare Manjón

Viu les teues emocions - CEIP Castellar-Oliveral

2. REDIBUIXEM L’ESPAI: REPENSAR ELS ENTORNS ESCOLARS EN CLAU DE
SOSTENIBILITAT I AGENDA 2030:

CEIP Forn d’Alcedo

CEIP Castellar-l’Oliveral

CEIP Pare Manjón

CEIP 8 de març

CEIP Cavite- Illa de Ferro

CEIP La Fonteta
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TOTÓ CINEMA ESCOLAR ITINERANT. EDICIÓ ESPECIAL PEDANIA DE LA
TORRE (CEIP Pare Manjón).

Invitació gratuïta al BIOPARC als centres afectats per la DANA:

C.E.I.P. CASTELLAR OLIVERAL

COL·LEGI LA NOSTRA SENYORA DEL ROSARI

C.E.I.P. PARE MANJÓN

I.E.S. RAVATXOL

C.E.I.P. FORN D'ALCEDO

CEE ROSA LLÁCER

ESCOLA INFANTIL LES FORMIGUETES

Concerts de Nadal de Sedajazz en els col·legis afectats per la DANA:

C.E.I.P. PARE MANJÓN

C.E.I.P. FORN DE ALCEDO

C.E.I.P. CASTELLAR OLIVERAL

I.E.S. RAVATXOL

COL·LEGI LA NOSTRA SENYORA DEL ROSARI

Agermanament entre els col·legis municipals i els col·legis afectats per la Dana:

CEIP Pare Manjón i Col·legi La nostra Sra. del Rosari amb CM Grisolía.

CEIP Forn d'Alcedo amb CM Fernando de los Rios

CEIP Castellar Oliveral amb CM Benimaclet

7. Contacontes i tallers (CEIP Pare Manjón):

“Un dia de conte amb *Kummerlin. Viatja, viatja”, a càrrec de Kummerlin, dirigida a
xiquets i xiquetes de 2 i 3 anys.

“Roba estesa, a càrrec d'Eva Andújar, per a xiquets i xiquetes de 4 i 5 anys.

“Divins animals”, a càrrec de Paula Carbonell, dirigida a l'alumnat de 1r i 2n de
Primària.
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Sis tallers impartits per l'empresa Edukere, dirigits a tots els grups de 3r, 4t, 5é i 6é de
Primària.

8. Projecte Ruta Natural d'EMT (CEIP Pare Manjón)

9. "A la recerca de la diversió" d'EMT

CEIP Pare Manjón

CEIP Castellar-l’Oliveral

10. Gimcana "Coneix el bus roig d'EMT" (CEIP Pare Manjón)

11. Xarrades de prevenció de PLV a alumnat de Primària i l'ESO en Forn d’Alcedo, La
Torre, El Saler, Pinedo i Castellar-l’Oliveral, relatives a:

Assetjament Escolar - Ciberbulling

Bicicleta - VMP

Cànnabis - Botelló - Conductes Addictives

Conductes Antisocials

Diversitat Funcional

Emergències - Primers Auxilis

Igualtat, Racisme i Xenofòbia

Jocs En línia

Pirotècnia

Xarxes Socials - Noves Tecnologies

Violència de Gènere

Addicionalment, s'han organitzat les següents activitats infantils en les pedanies del Sud:

Jornada d'Esports al Barri (La Torre). A més, s'està impulsant la programació d'escoles
esportives, així com jornades de promoció de diferents modalitats i el suport a projectes
específics d'entitats esportives locals que desenvolupen la seua activitat en els centres educatius
o instal·lacions pròximes a aquests.

Espectacle “Màgia per a tots” (Castellar-l’Oliveral, Forn d’Alcedo i La Torre).

Tallers infantils nadalencs (Castellar-l’Oliveral).
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Programació de València *Innovation Capital, com “ELESKY EN CONCERT - Un nadal
de cinema i videojocs” (Castellar-l’Oliveral).

15 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000053-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 6
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup municipal Socialista sobre Sociopolis.
Pregunta presentada por el grupo municipal Socialista sobre Sociópolis.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

BORJA SANTAMARIA HERRERO - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, FRANCISCO JOSÉ BAYONA TRIBALDOS, EN SU NOMBRE Y EN EL
DEL GRUPO MUNICIPAL A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD

¿Cómo se está reactivando la construcción de viviendas en Sociopolis?, ¿Cuál es la
planificación del Ayuntamiento y de la Generalitat para construir las dotaciones pendientes en
Sociopolis?

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

EN RESPUESTA A LA PREGUNTA REALIZADA POR EL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA A LA JUNTA MUNICIPAL POBLES DEL SUD DEL 05-05-2025

Desde el punto de vista municipal, en Sociópolis se han dado licencia para la construcción
de nuevas promociones con mejoras o medidas para reducir o evitar las consecuencias de una
posible inundabilidad. Por otra parte, se está redactando una modificación del Plan Especial que
tiene por objeto la adaptación de los proyectos a las condiciones de riesgo de inundabilidad de
este ámbito.

Los suelos dotacionales se irán implantando por los distintos de la Administración
Municipal o Autonómica de forma coincidente con la ocupación de inmuebles y con la demanda
de servicios.

16 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
PRECS I PREGUNTES
RUEGOS Y PREGUNTAS

La presidenta pregunta si hi ha algun prec o pregunta per part dels vocals.

La presidenta pregunta si hay algún ruego o pregunta por parte de los vocales.
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Sra. Merche Alabau: "Sí, jo tenia una consulta per el problema dels vehicles que encara
queden per retirar. Tinc una relació de vehicles en diferents carrers que estan encara per retirar i
tenen la "D" de Desguace de la Dana. Això ja havia finalitzat en abril, però clar,
Castellar-Oliveral encara té vehicles de cotxes, de motocicletes pendents de retirar.

I després volia fer també un altre prec referent a la convocatòria i la difusió de les
convocatòries de la Junta de Districte perquè es queda molt curt el tema de la difusió i també el
tema de la connexió  online, perquè l'enllaç jo no l'he vist en  ningun  lloc. Bé, pot ser que
jo  l'haja vist perquè  soc vocal, però publicitat  a nivell d'alcaldies no s'ha publicitat. .La meua
alcaldia no ha publicitat l'enllaç. És que l'enllaç és important perquè ací es fa un esforç perquè la
gent es puga connectar online  i si no  té l'enllaç no es pot connectar. Ficar en el Facebook, en
Instagram, donar li un poc de difusió   

Sra. Presidenta contesta: "Si l'enllaç no ha arribat és culpa meua perquè soc la regidora de
descentralització. l'enllaç s'envia sempre, em diu la secretaria, en la convocatòria a tots els que
estan, per tant,  l'enllaç  sempre està. No és qüestió de les alcaldies  pedanies, sinó del propi
servici de descentralització, que és des d'on convoquem les juntes i per tant, s'envia sempre la
convocatòria en l'enllaç a totes les entitats i associacions. Entonces, el que farem, no ho sé per a
millorar- ho, és reenviar- ho una altra vegada. No ho sé o recordar-ho, però està enviat a tots.

Nosaltres el que fem és enviar-ho a totes les entitats i a les persones que solen vindre a les
juntes i que tinguem en la base de dades és enviar sempre tota la informació en la convocatòria
més l''enllaç. També es podria fer, us demane, per part de les associacions veïnals, que entenc que
ho feu, en les vostres xarxes o en els vostres grups de distribució, també enviar-ho per a la gent
que es puga connectar, però prenguem nota.

Respecte als vehicles ens consta perquè a través de tots els alcaldes i alcaldesses pedanis
estan en contacte en la policia i el comissari principal està molt damunt de tots eixos temes. Per
tant, en el moment en què ja ens donem permís per a la retirada, es retira i si hi ha algun sense
retirar en alguna zona específica, se li passa a la policia sense problema, però la idea era que ara
en el mes de maig ja estiguera absolutament tots retirats."

Sr. Francisco José Bayona: "Un ruego simplemente es que al venir a esta reunión he puesto
en Google Maps Alcaldía de La Punta y me ha llevado a ... ah, que tenéis dos... La Alcaldía es
aquí. El ruego es solamente si allí no está la alcaldía ... ah sí que está la alcaldia."

Sra. Presidenta: En la convocatoria que os enviamos pusimos esta dirección, pusimos el"
chalé Bartual y esta dirección. Lo digo también porque lo que sí os pido es que al ser itinerante,
porque así lo decidimos al principio, os fijéis muy bien cuando convoquemos en las direcciones.
Es verdad que aquí, yo la primera porque nos hemos ido a la alcaldía directamente, pero mea
culpa porque no había leído en el correo que había pasado Nuria, yo leí La Punta y me quedé
ahí,, ya me quedé con la idea de la Alcaldía, pero es verdad que la Secretaria puso
específicamente que era en este lugar. También estaba en los correos. " 

...
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17 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
INTERVENCIONS VEÏNALS
INTERVENCIONES VECINALES

La presidenta passa al torn d'intervencions veïnals, presentant-se les següents: 

La presidenta pasa al turno de intervenciones vecinales, presentándose las siguientes: 

17.1. José Vicente Dasí Siurana, en representación de la AAVV Carrera Font En Corts.
 Motivo de la intervención:/ Motiu de la intervenció: “pantalla acústica/ puente vías/ aigua” 

Solicita pantallas de insonorización acústica para mitigar el ruido generado por la actividad
de la estación intermodal ferroviaria. 

Respecto del agua, se refiere a la necesidad de una actuación urgente ya que la
canalización del agua está embozada por la vegetación. 

La Sra. Presidenta:  Demà vaig precisamente en el concejal de Cicle Integral de l'Aigua, "
en Carlos Mundina, a visitar carrera d'En Corts. Hem quedat en l'associació de veïns per a vore
este tema, precisament demà de vesprada, si pots estar i acompanyar-nos fenomenal. Gràcies."

 En cuanto a los puentes, el puente que cruza el río de Castellar hacia En Corts, y el puente
sobre las vías del tren de Mercavalencia hacia En Corts, indica la necesidad de su adecuado
mantenimiento (revisión de las juntas de dilatación). A nivel de Asociación de Vecinos se han
dirigido a Adif, pero no se les ha hecho caso y pide a ver qué se puede hacer.  

Sra. Presidenta: Prenem nota per a traslladar el tema als competents en la matèria.

  17.2. Chelo Zorrilla Torres, en representación de la AVV Gaviotas Poblats Sur El
Perellonet.  Motivo de la intervención:/ Motiu de la intervenció: sugerencias, quejas.

- canviar l'orde del dia perquè primer intervinguen els veïns.

- no han contestado la pregunta sobre los presupuestos de navidad 2023/2024 y 2024/2025
de la alcaldía pedánea y cómo se usarán.

- arreglo Portet fase 2 aprobada en 2022.

- farolas de la carretera funcionando y es un gasto innecesario, hay cosas más precisas.

- la entrada gola no es calle municipal es de costas, la circulación está prohibida.

- Avda. Gaviotas era carretera, por lo tanto, pertenece a infraestructuras GVA si no ha
cambiado en los dos últimos años.

- Dotar a la Concejaía de Infancia de presupuesto como la Concejalía de Mayores y hacer
actividades para los niños.
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- Cuándo se pondrá el toldo del parque de niños, a ser posible antes del verano. 

- pistas de petanca en el edificio de la alcaldía hay mesas y bancos, van a quitarse, mejor en
la gola, incluso pueden ponerse de más.

- revisión del parque infantil. hay varias quejas. Son peligrosos.

- paradas EMT. Hace un año aprobadas.

- Los niños tienen un ordenador sin conexión a internet, no es útil.

- Cuando se rehabilite el colegio poner un cartel recordando que fue el Colegio desde XXX
hasta XXX. No perder la historia y el edificio de la alcaldía era la vivienda de los maestros.

- Saber: 

                       - Si se han cambiado los trámites para el cambio del médico por parte de
Conselleria.

            - Cómo van las conversaciones con Reserva Biosfera para la rehabilitación de las
dunas.

            - Cómo van las conversaciones con EMT en cuanto a recorrido y más flota.

- Colonias de gatos: otros municipios más pequeños vacunan, esterilizan e identifican. 

17.3. Encarna Soler, presidenta Jubilados Pinedo.  Motivo de la intervención:/ Motiu de la
intervenció: asuntos varios.

-  com estan els toldos de les escoles

Sra. Presidenta: "Està en licitació perquè d'eixos pressupostos van eixir varis projectes que
eren iguals, que eren de posar ombra o para-sols o alguna coberta en distints col·legis. S'està
tramitant la licitació del contracte perquè no es podia fer de manera individual al ser el mateix
objecte. Hem tingut que demanar i obtindre l'autorització per part de Conselleria d'Educació. Ja la
tenim perquè ens la van enviar el mes passat, per el tant, ja es poden dur a terme els projectes.
S'està contractant no  et puc  dir per a quan, si arribarà per a este estiu. Espere que sí,
però preguntaré les dates de com està, sobretot les feches que tenen previstes per a la contractació
i la col·locació. Però sí que ens agradaria que fora al més ràpidament possible, però l'autorització
de Conselleria va arribar finals de març, principis d'abril

- algún centre o activitats per als majors a Pinedo.

Sra. Presidenta: "Demà teniu la reunió de l'Assemblea i el Consell de majors i jo crec que
allí es plantejaran este tipus de qüestions. No et puc donar jo eixa informació perquè no són les
meues competències, però supon que ells us informaran."
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17.4. Aniuska Dolz Sánchez, en representación de la AVV LA TORRE.   Motivo de la
intervención:/ Motiu de la intervenció:
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##ANEXO-2122333##
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##ANEXO-2122315##
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##ANEXO-2122317##
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Sra. Presidenta contesta: 

Respecto del centro de servicios sociales: "Sí, es un centro social municipal. Se ha firmado
un convenio de colaboración con la Cruz Roja y el local va a estar compartido con funcionarios
del Ayuntamiento. Se ha firmado un convenio con la Cruz Roja, para que también atiendan
cuestiones sociales como están atendiendo ya en la pedania, no sólo en la de La Torre, sino
también en las más cercanas. El convenio de colaboración que se ha firmado con la Cruz Roja es
público y os lo podemos facilitar para que veáis un poco en qué consiste la colaboración, pero es
para que presten los servicios desde el local, aunque ya lo estaban haciendo desde la alcaldía
pedánea. Entonces en una parte del nuevo local van estar ellos, la Cruz Roja atendiendo no sólo
en horario de mañana, sino de mañana y tarde, si no recuerdo mal. En el convenio de
colaboración está y las fechas creo que son inminentes. Se hablaba de este mes, el mes de mayo,
cuando va a estar abierto.  

Respecto de las luces del puente: "Ese puente, nosotros eso se lo trasladaremos a la
Generalitat para que nos autorice la colocación. Eso se ha estudiado porque es que no había
conexión. Entonces, me consta que los operarios de alumbrado tuvieron que tirar un cable desde
lejos para poder hacerlo. No estaba la instalación bien resuelta. Es un puente de Generalitat y
bueno, pues no hicieron la instalación como correspondía en su momento. Entonces eso lo
trasladaremos a la sección de alumbrado para que estudien primero reparar lo que esté roto y ver
si se puede reforzar de alguna manera la iluminación. 

Respecto del montaje de mobiliario: "Nosotros ya hablamos con la dirección del colegio
continuamente y en cuanto tienen algún mueble o algo que montar enviamos a los operarios a
hacerlo, o sea que, en fin..., pero que sí, que estamos en contacto con Amparo, con la jefa de
estudios y con la directora. Normalmente, cuando la Conselleria sirve el mobiliario, nos llaman
para que lo montemos. A lo mejor se puede retrasar uno o dos días, pero bueno, ... no lo entiendo
... Mañana sin falta lo traslado al personal."

17.5. Francisco Saez Mateo, entidad a la que representa TURISMO- vecino
Tremolar.   Motivo de la intervención:/ Motiu de la intervenció: propuesta carril bici y parking
coches. 

17.6. Empar Puchades Giner, en representación de Associació Veïns i Veïnes de
Castellar-L’Oliveral. Motivo de la intervención:/ Motiu de la intervenció: preguntes varies sobre
el barri. 

- Intermodal: encara  no està acabada i el increment de tràfic de vehicles pesats de
containers és enorme en la rotonda de Mercavalència. Cree que s'ha de fer un estudi seriós per
veure quines solucions es troben, perquè a futur anem a tindre problemes. 

- Revisió de los dos ponts, tant el del riu como el ferroviari perqué estan en molt males
condicions. 
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- Respecte de la venta de les vivendes en Sociópolis: l'Ajuntament tendria que fer les seues
gestions per instar a la Conselleria a que faça una compra d'aquestes vivendes com s'ha fet en
altres moments (són vivendes en diners públics).  

 17.7. Nerea Caballer Sorrentino, en representación de la AV. EL PALMAR (conectada on
line). Motivo de la intervención:/ Motiu de la intervenció:

a)   Línea 24 EMT, el divendres passat l'autobús començà a passar cada mitja hora, però si
no tenim l'horari, no sabem què passa cada mitja hora.   És la deficiència d'informació a temps
real que demanem sempre.

b)  Soterrament línies d'alta tensió. N'hi ha una línia d'alta tensió que passa per dintre del
Palmar, a l'altra banda de la sèquia, que ja és terme municipal de Sueca, però és El Palmar i crec
que hi havia o estava en execució o s'havia començat el soterrament de la línia, ja es van
començar a fer unes obres, però s'han paralitzat i no sabem si és que s'ha de fer una altra segona
fase o que hi ha hagut algun problema o que s'ha parat definitivament. És saber si això continua o
no.

  17.8. Cintia Sancanuto Chardí, ASSOCIACIÓ VEÏNAL EL PALMAR. Motivo de la
intervención:/ Motiu de la intervenció:

a)     Petición de medidor de contaminación ambiental en la zona más sur de Valencia
(Saler, Palmar, Perellonet) puesto que el más cercano está a +10 km de distancia. Motivación hay
de sobra con la paja de arroz, pólenes, gases y fitosanitarios volátiles.

b)   Agradecer la ronda de contactos en las pedanías e instar a que se realicen de manera
rutinaria (bianual, por ejemplo, podría ser factible) con mejor planificación y anticipo.

I no havent-hi més assumptes que tractar, la Presidenta alça la sessió sent les 20 hores 20
minuts del dia 5 de maig de 2025, de la qual s'estén la present acta que firma la Sra. Presidenta i
que la Secretaria certifica. 

Y no habiendo más asuntos que tratar, la Presidenta levanta la sesión siendo las 20 horas
20 minutos del día 5 de mayo de 2025, de la cual se extiende la presente acta que firma la Sra.
Presidenta y que la Secretaría certifica. 


